
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 26/2011 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 705/2011                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έκδοση ψηφίσματος Δ.Σ.. 

 
         Σήμερα 24 Οκτωβρίου του έτους 2011 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 19:00 συνήλθε σε 
τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου 
Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 20-10-2011 γραπτή 
πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Δημοτικών & 
Τοπικών Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών Κοινοτήτων, τον Πρόεδρο του Τοπικού Συμβουλίου 
Νέων και στην Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010 και του άρθρου 7 
του Ν. 3443/2006. 
          Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού επί 
συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  38 μέλη: 
 

                  Παρόντες                                                                                           Απόντες 
1)Δ. Δάσκαλος, 2)Μ. Σουμελίδης, 3)Θ. Θεοδωρίδης, 4)Γ. 
Μιχαηλίδης, 5)Α. Λαζαρίδης, 6)Ν. Τσιαμήτρος, 7)Β. 
Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου, 8)Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου, 9)Π. 
Παυλίδης, 10)Τ. Χατζηαθανασίου, 11)Θ. Αγγελίνας, 12)Λ. 
Πουλασουχίδης, 13)Κ. Βοργιαζίδης, 14)Ν. Μωυσιάδης, 15)Χ. 
Κούτρας, 16)Ν. Μαυροκεφαλίδης, 17)Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου, 
18)Π. Τσαπαρόπουλος, 19)Α. Καγκελίδης, 20)Θ. Κορωνάς, 21)Γ. 
Κάκαρης, 22)Β. Παπαδόπουλος, 23)Κ. Κουτσαντάς, 24)Λ. 
Τσαβδαρίδης, 25)Α. Νεστορόπουλος, 26)Α. Γκαμπέσης, 27)Κ. 
Κοστογλίδου, 28)Α. Βεσυρόπουλος, 29)Β. Γιαννουλάκης, 30)Χ. 
Τσιούντας, 31)Ε. Γουναράς, 33)Γ. Σουμπέκας, 33)Κ. Παναγιωτίδης, 
34)Δ. Γκέκα, 35)Α. Παπαδόπουλος, 36)Σ. Κουμτσίδης, 37)Ι. 
Σοφρόνωφ, 38)Γ. Μελιόπουλος. 

Μ. Παπαϊωνάννου, Κ. Συμεωνίδης, Χ. 
Σαββαϊδου 

Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων                                              Απών Πρόεδρος 
         & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                               Τ.Σ. Νέων 

Η. Τσιαμήτρος, Δ. Κουλουριώτης, Χ. Δουλγερίδου, Ι. Λιάτσου, Α. 
Βοργιαζίδου, Η. Μπατσαράς, Ι. Χειμώνας, Ν. Αγγέλου, Μ. Τέτος. 

Κ. Καπανίδης. 

Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Θ. Σούλας, Σ. Κρομμύδας, Ε. Εμμανουηλίδης, Η. Σοφιανίδης, Σ. Μισοκέφαλος, Ι. Παπαδόπουλος, Α. Πέτρου, Ε. 
Κελεσίδης, Α. Κακαγιάννης, Α. Ορφανίδου, Σ. Ρίσσου, Γ. Οικονόμου, Κ. Νένος, Χ. Τσανασίδης, Ι. Καπετανίδης, 
Π. Ποταμόπουλος, Π. Πιτούλιας, Κ. Τζήμας, Μ. Λαμπριανίδης. 

 
Σημείωση: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση προσήλθαν οι κ.κ. Ν. Τσιαμήτρος, Π. Τσαπαρόπουλος, Α. Βεσυρόπουλος,  Γ. Σουμπέκας, 
Α. Παπαδόπουλος. 
2) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 701/2011 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Θ. Θεοδωρίδης, Α. Γκαμπέσης, Κ. Κοστογλίδου. 
3) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 702/2011 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ.  Θ. Θεοδωρίδης, Α. Γκαμπέσης, Κ. Κοστογλίδου. 
4) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 703/2011 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ν. Μωυσιάδης, Ε. Γουναράς. 
5) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 705/2011 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ.  Ν. Μωυσιάδης, Ε. Γουναράς. 
6) Κατά τη συζήτηση του 4ου θέματος της ημερήσιας διάταξης αποχώρησε ο κ. Μ. Σουμελίδης. 
7) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 706/2011 απόφασης αποχώρησε ο κ. Α. Παπαδόπουλος. 
8) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 708/2011 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Π. Τσαπαρόπουλος, Γ. Κάκαρης, Κ. Κουτσαντάς. 
9) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 710/2011 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Α. Γκαμπέσης, Α. Βεσυρόπουλος,  
10) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 711/2011 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Π. Παυλίδης, Ν. Τσιαμήτρος, Ε. Γουναράς, Σ. Κουμτσίδης. 
11) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 712/2011 απόφασης αποχώρησε ο κ. Χ. Κούτρας. 
12) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 719/2011 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ι. Σοφρόνωφ, Γ. Μελιόπουλος. 
13) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 720/2011 απόφασης αποχώρησε ο κ. Λ. Πουλασουχίδης. 
14) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 721/2011 απόφασης προσήλθε ο κ. Λ. Πουλασουχίδης. 
15) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 724/2011 απόφασης αποχώρησε ο κ. Τ. Χατζηαθανασίου. 
16) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 725/2011 απόφασης προσήλθε ο κ. Ε. Γουναράς. 

 
 
 



 
 
Στη συνέχεια ο πρόεδρος, εισηγούμενος το 3ο θέμα της ημερήσιας διάταξης, 

έθεσε υπόψη του συμβουλίου το αριθ. πρωτ. 171/14-10-2011 έγγραφο του Συλλόγου 
Υπαλλήλων Δήμων Ν. Ημαθίας, με το οποίο κατατέθηκε στον Δήμο σχέδιο 
ψηφίσματος, το οποίο έχει ως εξής: 
«Το Δημοτικό Συμβούλιο Βέροιας, αναγνωρίζοντας ότι: 
Α) Με την εφαρμογή του Καλλικράτη προβλέπονταν η ανεξαρτησία της Τοπικής 
αυτοδιοίκησης στο να ρυθμίζει τα του οίκου της, ενέργεια που καταργείται με το 
μεσοπρόθεσμο πρόγραμμα που επιβάλλει το Μνημόνιο. 
Β) Οι ΟΤΑ υπέστησαν μείωση οικονομικών πόρων ενώ ταυτόχρονα αυξήθηκαν οι 
αρμοδιότητές τους. 
Γ) Το υφιστάμενο προσωπικό δεν επαρκεί παρά την προσπάθεια που καταβάλλουν οι 
εργαζόμενοι να ανταποκριθούν στα αυξημένα τους καθήκοντα χωρίς να λαμβάνουν 
υπόψη τους ή να επηρεάζονται από τις σημαντικές περικοπές που 
πραγματοποιήθηκαν στους μισθούς τους. 
Δ) Υπάρχει κατασυκοφάντηση των εργαζομένων στην Τ.Α., οι οποίοι στη μεγάλη 
πλειονότητά τους αμείβονται με χαμηλούς μισθούς. 
Ε) Γίνεται προσπάθεια χειραγώγησης της κοινής γνώμης, ώστε με τη μέθοδο του 
κοινωνικού αυτοματισμού να προετοιμαστεί το έδαφος για την εργασιακή εφεδρεία 
και στους Ο.Τ.Α. 
ΣΤ) Η Ελλάδα όπως προκύπτει από απάντηση του επιτρόπου Όλι Ρεν παρουσιάζει το 
δεύτερο μικρότερο χρέος των Ο.Τ.Α. ως ποσοστό του Α.Ε.Π. από τις χώρες της Ε.Ε. 
Ζ) Με την εφαρμογή της μεταρρύθμισης του Καλλικράτη προωθείται η πλήρης 
διάλυση-το ξεθεμελίωμα της Τ.Α., η κατάργηση του κοινωνικού χαρακτήρα των 
παρεχόμενων υπηρεσιών από τους Ο.Τ.Α. με στόχο τη συρρίκνωση των υπηρεσιών 
και την ιδιωτικοποίηση ορισμένων από αυτές, με συνέπεια τη δραματική επιβάρυνση 
στο κόστος εξυπηρέτησης των δημοτών και κατ’ επέκταση των πολιτών. 
 Για τους λόγους που αναφέρθηκαν καλούμε: 
1.- Όλους τους Ο.Τ.Α., την Π.Ο.Ε. Ο.Τ.Α. και την Κ.Ε.Δ.Ε. να δημιουργήσουν κοινό 
μέτωπο αντίδρασης κατά της εφαρμογής τόσο του μνημονίου, όσο και του 
μεσοπρόθεσμου προγράμματος στους Ο.Τ.Α., το οποίο προσπαθεί να στείλει στην 
εφεδρεία τους εργαζόμενους στην Αυτοδιοίκηση ώστε να ανατρέψουμε στην πράξη 
τα σχέδια όλων εκείνων που προωθούν τις απολύσεις στην Τ.Α. 
2.- Τη Δήμαρχο Βέροιας να μην στείλει καμία λίστα εργαζομένων για την εργασιακή 
εφεδρεία σε οποιονδήποτε φορέα, να μην δεχθεί καμία απόλυση εργαζόμενων και να 
αποστείλει πίσω οποιαδήποτε τέτοια πράξη διοίκησης. 
3.- Το Δημοτικό συμβούλιο Βέροιας να πάρει απόφαση υπέρ της άμεσης συμβολικής 
κατάληψης μίας ημέρας των Δημαρχείων του Νομού Ημαθίας με ταυτόχρονο 
προγραμματισμό συλλαλητηρίων ή άλλων δράσεων με πολίτες και εργαζομένους 
ενάντια στην καταπίεση και εξαθλίωση του λαού. 
4.- Να μην επιτρέψει την ιδιωτικοποίηση καμιάς υπηρεσίας της Τ.Α. 
5.- Τους Δημάρχους του Νομού να πάρουν πρωτοβουλίες και να ενώσουν το λαό σε 
γροθιά ενάντια σε αυτό το σαθρό πολιτικό σύστημα. 
6.- Τους Δημάρχους του Νομού, να στηρίξουν την προσωπικότητα των εργαζόμενων 
στην τοπική αυτοδιοίκηση, η οποία κατασυκοφαντείται εσκεμμένως από την 
κυβέρνηση και κάποια ΜΜΕ και να πάρει καθαρή θέση απέναντί τους».  
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Καμπούρογλου Ειρήνη (εκπρόσωπος εργαζομένων): Δήμαρχε, Πρόεδρε του Δ.Σ., 
κύριοι δημοτικοί σύμβουλοι, καταρχήν θα θέλαμε να σας ευχαριστήσουμε και για τη 
συμπαράσταση που μέχρι σήμερα είδαμε ότι δείξατε στον αγώνα μας και μάλιστα 
πολύ πρόσφατα στους δρόμους κάτω.  

Δράττομαι της ευκαιρίας από την παρατήρηση πριν του κ.Θεοδωρίδη για να 
το συνδέσω λίγο με το ψήφισμά μας, όπου περιέγραψε το προσωπικό της 
καθαριότητας και είπε ότι δεν είναι ούτε το καλύτερο ποιοτικά ούτε όμως και αρκετό 
σε ποσότητα. Ως προς το πρώτο δε θα αναφερθώ γιατί δε θέλω να μπω ως προς τα 



του οίκου άλλου συλλόγου, ως προς το δεύτερο όμως θα το κάνω μια άνω τελεία και 
θα το κρατήσω για να το συνδέσουμε με το ψήφισμα στο οποίο έχουμε καταθέσει.  

Θα ήθελα να σας ενημερώσω αφού το έχετε διαβάσει το ψήφισμα, κι από ό,τι 
κατάλαβα για οικονομία χρόνου δε θέλετε να το επαναλάβω, ότι έχουμε προσθέσει 
μια παράγραφο, αν δεν υπάρχει αντίρρηση στη δεύτερη σελίδα, όπου ζητάμε στη 
Δήμαρχο και σε εσάς να μην επιτρέψετε την ιδιωτικοποίηση καμιάς υπηρεσίας στην 
τοπική αυτοδιοίκηση εδώ στο δήμο μας.  

Δε θα σας κουράσω, θα ήθελα όμως να πω δυο λόγια. Ακούσαμε με μεγάλη 
προσοχή τη δήμαρχο προχτές που κατέβηκε κάτω στο πλάι μας στις κινητοποιήσεις, 
και θέλουμε να τονίσουμε τα εξής: τα επεισόδια στην ΚΕΔΕ την προηγούμενη 
εβδομάδα ήταν πραγματικά λυπηρά και θέλουμε να ξέρετε ότι ούτε ο σύλλογος μας 
ούτε και η ΠΟΕ-ΟΤΑ στηρίζει τις βίαιες πρακτικές που διαδραματίστηκαν στη 
συνάντηση σας κάτω.  

Όμως κάτω από την ασφυκτική πίεση των καταστάσεων που επικρατούν αυτή 
τη στιγμή στη χώρα μας θα ήθελα να σας πω το εξής Δήμαρχε: μη φοβάστε τη βία 
που φαίνεται και καπνίζει, αλλά τη βία που μπορεί να προκύψει από την πείνα κι από 
την απελπισία που αύριο έρχεται και στους εργαζόμενους εντός του δήμου και στους 
εργαζόμενους εκτός δήμου.  

Αυτό που γνωρίζω όμως και θα ήθελα να μοιραστώ μαζί σας είναι την 
αίσθησή μου πως μόνοι μας θα πρέπει να τα βγάλουμε πέρα από εδώ και μπρος. Ότι 
οι άλλοι δε θα κάνουν τη δική μας δουλειά, ανεξάρτητα από το ποιες θα είναι οι 
εξελίξεις, όλοι εμείς, εσείς κι εμείς μαζί, χρειάζεται να συνεργαστούμε μέσα από 
διάλογο κι από κοινές ενέργειες, σκληρά, πάνω σε ένα σχέδιο.  

Γι’ αυτό σήμερα σας καλούμε σ’ αυτή τη δύσκολη στιγμή να μας 
υποστηρίξετε, να συνεργαστούμε τουλάχιστον στο τοπικό επίπεδο, εκεί που μας 
δίνεται η ευκαιρία και μπορούμε να το ελέγξουμε και αυτό θα μας το δείξετε 
έμπρακτα σήμερα, ψηφίζοντας αυτούσιο το ψήφισμά μας, διότι εδώ τώρα δεν 
ψάχνουμε ούτε για ρομαντικούς συμπαραστάτες που μας στηρίζουν μεν, αλλά και 
αφήνουν τη μοίρα μας στα χέρια τρίτων. Θέλουμε να αναλάβετε το κόστος, ζητάμε 
να ενώσουμε τα χέρια μας, να βαδίσουμε μαζί, αιρετοί και εργαζόμενοι, διότι η σχέση 
μας σήμερα ξέρετε πολύ καλά Δήμαρχε ότι είναι αμφίδρομη και πάντα θα είναι έτσι. 
Θέλουμε να σας πούμε ότι γνωρίζουμε ήδη ότι αρκετοί δήμοι έχουν στηρίξει 
ψηφίσματα σαν αυτό που κατεβάζουμε σήμερα εδώ, όπως ο Δήμος Αμαρουσίου κι ο 
Δήμος Πειραιά.  

Θέλουμε να ψηφίσετε επί του δικού μας ψηφίσματος, επί των προτάσεων μας 
ή να μας πείτε τις διαφωνίες μας. Εμείς όμως πιστεύουμε και απαιτούμε τη στήριξή 
σας και θα ήθελα να πω ότι να σας παρακαλέσουμε να μην είστε σήμερα εσείς αυτοί 
που θα γίνετε ηθικοί αυτουργοί σ’ αυτά τα οποία έρχονται αύριο.  
 Δήμαρχος: Επειδή εγώ συμφωνώ σε όσα είπατε, δεν έχουμε να χωρίσουμε 
τίποτα, είμαστε συνεργάτες, είμαστε στη μια πλευρά και οι δυο, αυτό το διαπιστώνετε 
φαντάζομαι καθημερινά, εγώ θα προχωρήσω λίγο παραπάνω σε αυτά που είπατε. 
Έχει δικαίωμα ο κάθε σύμβουλος εδώ από τη στιγμή που έχει το ψήφισμα στα χέρια 
του, να εκφραστεί επί της ουσίας, έχει δικαίωμα να προχωρήσει περισσότερο ή να 
κόψει κάτι, έτσι; Αυτό είναι αναφαίρετο δικαίωμα των ανθρώπων που βρίσκονται σ’ 
αυτή την αίθουσα και αυτή είναι η δουλειά τους αυτή τη στιγμή σ’ αυτήν την 
εξαιρετική, δημοκρατική διαδικασία.  

Εγώ λοιπόν παίρνοντας το ψήφισμα, αυτό που φέρατε, και το οποίο επιτρέψτε 
μου, είχε κάποια σημεία κακοσυνταγμένα, θέλω να το βλέπετε αυτό που έχετε 
μπροστά σας και να σας διαβάσω ακριβώς πως το διαμορφώνω  σαν πρόταση για το 
Δ.Σ. Δεν αλλάζω απολύτως τίποτε, ίσα-ίσα προχωρώ και περισσότερο και 
διευκρινίζω περισσότερο κάποια πράγματα. Δεν το αφήνω ανώνυμο περί δημοτικής 
αρχής, λέω η Δήμαρχος και το Δ.Σ. Βέροιας, λαμβάνοντας υπόψη το αίτημα του 
συλλόγου υπαλλήλων προς το Δ.Σ. Βέροιας και αναγνωρίζοντας ότι 1) το 
μεσοπρόθεσμο πρόγραμμα καταργεί ουσιαστικά την αυτονομία της αυτοδιοίκησης 
για τη ρύθμιση των δικών της ζητημάτων, έχετε το κείμενο μπροστά σας, 2) ότι 
μειώθηκαν οι πόροι των ΟΤΑ ενώ αυξήθηκαν οι αρμοδιότητες τους, 3) δεν επαρκεί 
το υφιστάμενο προσωπικό που συνεχίζει να εργάζεται στους ίδιους ρυθμούς παρά την 



περικοπή των μισθών, 4) αναγνωρίζοντας ότι κατασυκοφαντούνται εργαζόμενοι και 
αιρετοί στην αυτοδιοίκηση σχετικά με υπέρογκες αμοιβές και άλλες ενέργειες 
λαϊκισμού, 5) ότι γίνεται προσπάθεια χειραγώγησης της κοινής γνώμης ώστε με τη 
μέθοδο του κοινωνικού αυτοματισμού να προετοιμαστεί το έδαφος και για την 
εργασιακή εφεδρεία και στους ΟΤΑ, ζητούμε να μην ισχύσει η εφεδρεία στους ΟΤΑ, 
εγώ το διευκρινίζω Ειρήνη, 6) γνωρίζοντας ότι η Ελλάδα από τις χώρες της Ε.Ε 
παρουσιάζει το δεύτερο μικρότερο χρέος των ΟΤΑ, ως ποσοστό του ΑΕΠ, 7) είναι 
εκφρασμένη η άποψη μας για το δημόσιο χαρακτήρα του τομέα καθαριότητας των 
δήμων κι η άποψη ότι οι ΟΤΑ θα πρέπει να διατηρήσουν στην ευθύνη τους την 
άσκηση αυτής της αποκλειστικής αρμοδιότητας σύμφωνα εξάλλου με τον νόμο.  

Η Δήμαρχος, ως μέλος της εκτελεστικής επιτροπής του διοικητικού 
συμβουλίου της ΚΕΔΕ, δεσμεύεται και μπορεί να προσθέσει και ότι εξουσιοδοτείται 
στο πνεύμα του ψηφίσματος των εργαζομένων και του Δ.Σ. και έχοντας διαρκή 
συνεργασία με τα σωματεία των εργαζομένων, γιατί είναι και το άλλο σωματείο των 
εξωτερικών συνεργείων, να ζητήσει από την ΚΕΔΕ να οργανώσει αγωνιστικές, 
διεκδικητικές κινητοποιήσεις  για όλα τα προαναφερθέντα σε όλους τους δήμους της 
χώρας.  

Τέλος, το Δ.Σ. Βέροιας καταδικάζει την άσκηση όποιας μορφής βίας κατά 
αιρετών κι εργαζομένων. Είμαστε συνεργάτες και από κοινού διεκδικούμε.  
 Καμπούρογλου: Από ότι βλέπω Δήμαρχε σε πολλά συμφωνούμε φυσικά και 
νομίζω το ακούσαμε και κάτω στην ομιλία σας προχθές, όμως πολύ ωραία η 
δέσμευση, πολύ ωραίο το καλό πνεύμα και η διάθεση, εμείς θέλουμε κάτι πολύ 
συγκεκριμένο σήμερα. Εμείς θέλουμε να ψηφιστεί το δικό μας ψήφισμα ή σε 
συνεργασία τα δυο ψηφίσματα, με τη συλλογιστική ότι θέλουμε να λάβετε δέσμευση 
ότι δε θα στείλετε καμία λίστα εργαζομένων για την εργασιακή εφεδρεία σε 
οποιοδήποτε φορέα, να είναι γραμμένο.  
 Δήμαρχος: Εάν θέλετε να πάρουν οι εργαζόμενοι και να παραλληλίσουν τα 
δυο ψηφίσματα, δεν αλλάζει τίποτα απολύτως, ίσα-ίσα γίνονται πιο λιανά τα 
πράγματα γιατί θέλω να είμαι σαφής και καθαρή απέναντι σας.  

Αλλά επειδή εδώ είναι αυτοδιοίκηση, είναι δήμος, δεν είμαστε ούτε το ένα 
κόμμα, ούτε το άλλο, δεν θα ήθελα, γιατί κάτι τέτοιο άκουσα, να πει κάποιος ότι 
μάζεψα από διακόσιους δήμους αυτό το συγκεκριμένο ψήφισμα που είναι και 
κακοσυνταγμένο, με συγχωρείτε γιατί έχει copy-paste άσχημα βαλμένα, ή οτιδήποτε 
άλλο. Βγάζουμε το δικό μας, το οποίο είναι ακριβώς στα χημεία που θέτετε και πάει 
και λίγο παραπέρα αν θέλετε και νομίζω το διαπιστώνετε. Είναι απολύτως ξεκάθαρο 
και για τις εφεδρείες στους ΟΤΑ και για τις ιδιωτικοποιήσεις και για όλα, είναι 
απολύτως ξεκάθαρο. 
 Καμπούρογλου: Επιτρέψτε μου να διαφωνήσω, ίσως το μυαλό μου να είναι 
πιο πτωχό από άλλων αλλά εγώ δε βλέπω δέσμευση σε αυτό που ζητάμε, βλέπω την 
καλή διάθεση φυσικά και δεν το αμφισβητώ, βλέπω έναν κοινό δρόμο και κάποιες 
κοινές απόψεις αλλά δε βλέπω πουθενά ξεκάθαρα να λέτε ότι δε θα δώσετε λίστες αν 
σας ζητηθούν ή δε θα πάρετε λίστες, γι’ αυτό και επιτρέψετε μου σήμερα να ψηφιστεί 
το δικό μας ψήφισμα. 
 Χατζηαθανασίου: Αν δεν απατώμαι Δήμαρχε σε κάποιο σημείο του δικού σας 
ψηφίσματος αναφέρατε ότι δε θα δοθούν λίστες για την εργασιακή εφεδρεία, δεν το 
γράφετε;  
 Δήμαρχος: Ότι γίνεται προσπάθεια χειραγώγησης της κοινής γνώμης ώστε με 
τη μέθοδο του κοινωνικού αυτοματισμού να προετοιμαστεί το έδαφος για την 
εργασιακή εφεδρεία και στους ΟΤΑ, ζητούμε ως Δ.Σ. να μην ισχύσει η εφεδρεία 
στους ΟΤΑ και το ζητάει και η ΚΕΔΕ αυτό. Δεν έχει κλείσει κάτι σ’ αυτό το κομμάτι, 
υπάρχει ένας αγώνας μπροστά σ’ αυτό το κομμάτι, υπάρχει ένας αγώνας κι ένας 
δρόμος που πρέπει να τον διαβούμε.  
 Γιαννουλάκης: Εγώ ήθελα να ρωτήσω τη Δήμαρχο ποιό είναι αυτό το κομμάτι 
του ψηφίσματος των υπαλλήλων που διαφωνείτε και δε δεχόμαστε να το ψηφίσουμε 
ομόφωνα. Γιατί να μην το ψηφίσουμε ομόφωνα αφού δε διαφωνείτε;  
 Μιχαηλίδης: Η ερώτηση μου είναι προς την εκπρόσωπο των εργαζομένων. 
Κάνατε μια αναφορά για ηθική αυτουργία. Υπονοείτε ότι αν το ψήφισμα δεν 



ψηφιστεί όπως ακριβώς το καταθέσατε ότι οι δημοτικοί σύμβουλοι είναι ηθικά 
αυτουργοί;  

Δεύτερον, η Δήμαρχος αυτό που ανέφερε για την εργασιακή εφεδρεία, η 
ερώτηση μου είναι συγκεκριμένη και αν θέλετε προσωπικά σε εσάς. Εγώ είμαι κατά 
της εφεδρείας, το δηλώνω ξεκάθαρα, αν αυτό προβλεφθεί με νόμο και είναι νόμος 
του κράτους, ζητάμε δηλαδή από τον εκάστοτε δήμαρχο να μην τηρήσει τον νόμο; 
Να κάνει μια παρανομία;  
 Καμπούρογλου: Καταρχήν να ξεκινήσω με την ηθική αυτουργία που μου 
είπατε. Εμείς αυτό που θέλουμε να σας τονίσουμε ότι σήμερα είναι πάρα πολύ 
δύσκολα τα πράγματα, έχουμε συναδέλφους εδώ που παίρνουν δεκαπενθήμερο 19 €  
ή συναδέλφους που χρωστάν και στο δήμο. Ειδικά με τα νέα μέτρα η κατάσταση 
επιδεινώνεται πάρα πολύ.  

Αυτό που θέλουμε να σας τονίσουμε είναι ότι βλέπουμε καθημερινά 
συναδέλφους όχι μόνο στο δικό μας το δήμο, οι οποίοι βρίσκονται στην απελπισία 
λόγω της κατάπτωσης τους της οικονομικής και εδώ λέμε ναι, θέλουμε τη στήριξη 
σας, είναι ηθικό το θέμα και νομίζω είμαι σαφής σε αυτό. Μην κάνετε εσείς που λέτε 
ότι είστε δίπλα μας, εμάς που θέλετε να μας στηρίξετε, να σας νοιώθουμε ότι κάθε 
στιγμή είστε εναντίον μας κι ότι προσπαθείτε να μας σπρώξετε στον γκρεμό. Για εμάς 
ειδικά το να μας στηρίξετε σήμερα έτσι όπως το ζητάμε, είναι πάρα πολύ σημαντικό, 
το τι θα κάνει κάθε κυβέρνηση από εκεί και πέρα είναι διαφορετικό, εσάς όμως όπως 
μας θέλετε δίπλα σας, σας θέλουμε κι εμείς δίπλα μας.  

Πριν τρία χρόνια περίπου Δήμαρχε μας ζητήσατε να σας στηρίξουμε 
κλείνοντας τα δημαρχεία συμβολικά έτσι για να πάρετε μια επιχορήγηση σχετικά τότε 
με τους σχολικούς φύλακες η οποία ήταν πολύ-πολύ μικρή, ήταν ψύλλος στα άχυρα 
σε σχέση μ’ αυτό που γίνεται σήμερα, και σας στηρίξαμε, τώρα ζητάμε να μας 
στηρίξετε. 
 Δήμαρχος: Ζητώ συγνώμη από τους συναδέλφους, Ειρήνη θυμάστε τους 
σχολικούς φύλακες και κλείσαμε γιατί δεν είχαμε την επιχορήγηση για μια ημέρα. Τί 
λέω εγώ εδώ; Ότι εγώ θα ζητήσω να ξεκινήσουν αγωνιστικές κινητοποιήσεις στους 
δήμους, δεσμεύομαι, από εκεί και πέρα το τι θα κάνουμε εδώ θα το αποφασίσουμε, 
αλλά το πρώτο που πρέπει να κάνω είναι να ζητήσω να γίνει σε όλους τους δήμους. 
Ένας κούκος δε φέρνει την άνοιξη. Κλείσαμε τότε το δημαρχείο και δεν έγινε τίποτα, 
ούτε το πήρε χαμπάρι κανείς, είχαμε στείλει σε όλα τα κανάλια, σε όλες τις 
εφημερίδες. Όλοι μαζί πρέπει να κάνουμε κάποια πράγματα.  

Ένα δεύτερο, μου λες ότι κάποιοι παίρνουν αρνητική μισθοδοσία και το ξέρω 
κι είναι τραγικό, και θα γίνει χειρότερο, όταν όμως μαζί η ομοσπονδία και το 
προεδρείο της ΚΕΔΕ και διαπαραταξιακά  πήγε στο ΥΠ.ΕΣ. και ζήτησε ρύθμιση των 
δανείων, όχι μόνο για το Παρακαταθηκών και Δανείων, αλλά και για τις ιδιωτικές 
τράπεζες με επιμήκυνση, με περίοδο χάριτος με χίλια δυο, γιατί το απέρριψε η 
ομοσπονδία; Υπάρχουν πολλά τέτοια ερωτήματα, εδώ αγωνιζόμαστε για να γίνει 
κάτι, όχι για να δώσουμε διαπιστευτήρια σε οποιοδήποτε κόμμα, το ξαναλέω.  
 Καμπούρογλου: Όσο για την εργασιακή εφεδρεία νομίζω ότι ήδη είμαστε στο 
μονοπάτι ενός αντισυνταγματικού νόμου. Εγώ σας το λέω αυτό και νομίζω το λέει 
και πάρα πολύς κόσμος. Ζητάμε λοιπόν κι εμείς τη στήριξη σας. Υπάρχει δήμος αυτή 
τη στιγμή, δημοτικό συμβούλιο, το οποίο πρότεινε με δικό τους κόστος να κάνει 
πρόταση για να αναλάβει για τους δικούς τους εργαζομένους, να κρατήσει τους 
δικούς του εργαζόμενους εφόσον ζητηθεί, το πόσο εφικτό είναι ή όχι δεν το ξέρω και 
θα το δείξει η πορεία αλλά θέλουμε να δούμε τη διάθεση σήμερα, μας ενδιαφέρει η 
διάθεση πάνω από όλα και η στήριξη.  
 Τσαβδαρίδης: Πρόεδρε εγώ όσο κι αν θέλει η Δήμαρχος να παρουσιάσει το 
άσπρο μαύρο σήμερα εδώ, εγώ όσο τουλάχιστον μου αναλογεί, δεν πρόκειται να το 
επιτρέψω. Δεν κατάλαβα, άμα είναι το ίδιο ακριβώς Δήμαρχε γιατί έχετε πρόβλημα 
να ψηφίσετε το ψήφισμα που προτείνουν οι άνθρωποι αυτοί; Σας πείραξε ότι δεν 
είναι προσεκτική η σύνταξη μήπως κατηγορηθείτε για κακά ελληνικά; Δεν κατάλαβα, 
γιατί εδώ ούτε παιδάκια είμαστε, ούτε εσείς μπορείτε να δουλέψετε εμάς ούτε εμείς 
εσάς και θα πρέπει να υπάρχει ένας σεβασμός στην νοημοσύνη που έχουμε όλοι και 
στο κοινό μυαλό. Είναι τελείως διαφορετικά τα ψηφίσματα όσο κι αν προσπαθείτε να 



τα εμφανίσετε για να «κουνήσετε την κούνια» στους εργαζομένους. Δεν είναι έτσι. 
Είναι τελείως διαφορετικά τα ψηφίσματα και εξηγούμαι. Υπάρχει μια λογική 
διάρθρωση και στο ένα ψήφισμα και στο άλλο, ξεκινάει με κάποια πράγματα τα 
οποία τα αναγνωρίζουμε ως γεγονότα για να καταλήξουμε σε προτάσεις δράσεων 
συγκεκριμένων που πρέπει να κάνουμε.  

Σ’ αυτό που συμφωνούν τα δυο ψηφίσματα κυρία των εργαζομένων είναι οι 
διαπιστώσεις, εκεί συμφωνούν απόλυτα, δηλαδή οι εφτά διαπιστώσεις που υπάρχουν 
ότι αναγνωρίζεται, ότι βάλλεται η ανεξαρτησία της τοπικής αυτοδιοίκησης, ότι οι 
ΟΤΑ υπέστησαν μείωση οικονομικών πόρων εκεί είμαστε εντάξει.  

Εκεί όμως που πάμε να δούμε τις δράσεις, εκεί το δικό σας ψήφισμα σε σχέση 
με το ψήφισμα των εργαζομένων είναι άλλα λόγια να αγαπιόμαστε. Είναι αυτό που 
έχετε πάντα ως αρχή σήμερα που κυβέρνηση είναι το ΠΑ.ΣΟ.Κ. που σας στηρίζει και 
με το οποίο δε θέλετε να πάτε κόντρα, να πάμε να γράψουμε γράμματα στο Θεό και 
να παρακαλέσουμε να κάνουμε λέει αγωνιστικές κινητοποιήσεις, γενικά και αόριστα. 
Ποιες είναι οι αγωνιστικές κινητοποιήσεις; Θα δούμε και δεν κατάλαβα Δήμαρχε, 
όταν ο κ.Δανιηλίδης ο πρόεδρός σας στην ΠΕΔ, ο δικός σας ο πρόεδρος της δικής 
σας παράταξης, μίλησε για ιδιωτικοποίηση, θα πάτε εσείς στην ΚΕΔΕ και λέτε στους 
εργαζομένους αυτά τα πράγματα; Θα πάτε κόντρα στον Δανιηλίδη που λέει 
ιδιωτικοποίηση κι εσείς θα πείτε όχι ιδιωτικοποίηση; Και τι έγινε; Θα πάτε κόντρα 
στον πρόεδρό σας και θα πάτε στην ΚΕΔΕ που συμμετέχει στην ΚΕΔΕ κι εσείς 
θέλετε να σας πιστέψουμε; Αν θέλετε να πάτε κόντρα στο συνάδελφο σας που θα 
είναι εκεί, πως θα τον πείσετε να υπάρχει τέτοια διεκδίκηση στην ΚΕΔΕ; Θα 
αναλάβετε την ευθύνη, στο δια ταύτα λέτε εσείς: «δεσμεύεται λέει η δήμαρχος να 
ζητήσει από την ΚΕΔΕ να οργανώσει αγωνιστικές, διεκδικητικές κινητοποιήσεις». Τι 
είναι αυτά τα πράγματα; Σε ποιους απευθύνεστε; Σε μωρά παιδιά; Ποιες θα είναι οι 
αγωνιστικές, διεκδικητικές κινητοποιήσεις; Εσείς τι θα κάνετε;  

Αν θέλετε πράγματι να βοηθήσετε αυτούς τους ανθρώπους στο μέρος που σας 
αφορά, θα πρέπει να δηλώσετε ότι δε θα στείλετε καμιά λίστα για την εργασιακή 
εφεδρεία, αυτό είναι μέτρο κι αυτή είναι συμπαράσταση κι αυτή είναι συγκεκριμένη 
ενέργεια, να κάνουμε αγωνιστικές κινητοποιήσεις. Κλείσαμε μια φορά το δημαρχείο 
και  το άλλο δημαρχείο και ξέρω εγώ, «παρ’ το αυγό και κούρεφτο».  

Αφήστε τα λοιπόν αυτά, ψηφίστε το ψήφισμα όπως είναι έτσι, αναλάβετε τις 
ευθύνες σας, δείξτε εμπράκτως ότι συμπαραστέκεστε σ’ αυτούς τους ανθρώπους 
όπως πρέπει να τους συμπαρασταθείτε κι όχι με γράμματα στον Αϊ-Βασίλη και με 
ευχολόγια. Με ευχολόγια δε λύνονται τα προβλήματα. 
 Σοφρόνωφ: Δεν κατάλαβα Δήμαρχε. Παρακολούθησα με προσοχή όσα 
είπατε. Διάβασα με προσοχή και με βοηθήσατε κι εσείς με την ανάγνωση την οποία 
κάνατε. Γιατί ξορκίζετε τα κόμματα; Αν θέλετε να αποποιηθεί το κόμμα σας των 
ευθυνών του, δε θα το κάνει αυτό το Δ.Σ.  

Εκ Θεού έρχεται η εργασιακή εφεδρεία, η αύξηση του ωραρίου των 
δημοτικών υπαλλήλων και όλων των άλλων εργαζομένων, εκ Θεού έρχονται οι 
απολύσεις, οι περικοπές, οι μειώσεις, και να μην αναφέρω τα μύρια όσα, τότε 
Δήμαρχε να κάνουμε ένα ευχέλαιο και να ξορκίσουμε το κακό.  

Ξέρετε τι κάνετε με το ψήφισμα σας; Αποποιείστε πραγματικά των ευθυνών 
σας και της έμπρακτης συμπαράστασης που πρέπει να δείξετε στους εργαζομένους. 
Έμπρακτη συμπαράσταση, εδώ θα συμφωνήσω με τον κ.Παυλίδη, αλλιώς στέλνετε 
ένα γράμμα στον Αϊ-Βασίλη, έτσι λέει ο κ.Παυλίδης.  

Δεν το ψηφίζω γιατί είναι γράμμα στο Θεό, έτσι ακριβώς είναι, όταν δεν 
έχουν πρακτικά μέτρα κ.Παυλίδη, μπορεί να συμφωνούμε στο επιμέρους, στο γενικό 
έτσι. Προσπαθείτε με το ψήφισμα το οποίο φέρνετε και στο οποίο εγώ να πω, δεν 
είναι παρακάτω, είναι πίσω από αυτά που λένε, πολύ πίσω Δήμαρχε. Δε θέλουμε εδώ 
ένα ψήφισμα που θα καταγράφει αν χειραγωγείται η λαϊκή βάση να δεχθεί την 
εφεδρεία ή να δεχθεί το ένα και το άλλο, ξέρετε τι κάνετε; Προσπαθείτε σε ένα 
τεντωμένο σχοινί πραγματικά να ακροβατήσετε και να είστε και με το Θεό και με το 
Μαμωνά. Δυστυχώς όμως σήμερα και σε αυτές τις συνθήκες, δεν μπορούμε να 
είμαστε υπηρέτες πολλών αφεντάδων, με τη μια μεριά θα είμαστε ή ας πούμε ότι 
είμαστε με την άλλη.  



Όσον αφορά κ.Μιχαηλίδη ποιό είναι νόμος, εμείς λέμε ξεκάθαρα, άνομο είναι 
το δικαίωμα στην εργασία. Νόμος είναι ο αξιοπρεπής μισθός, η σύνταξη, οι 
κοινωνικές παροχές και όλα αυτά στο όνομα των χρεών και ελλειμμάτων που 
δημιούργησαν οι επιδοτήσεις, τα προνόμια, τα άτοκα, τα δεν ξέρω μύρια όσα, να 
φορτώνονται για πολλοστή φορά στις πλάτες των εργαζομένων.  

Οι εργαζόμενοι Δήμαρχε δε σας ζήτησαν να πάτε στην ΚΕΔΕ και να 
προβάλλετε το ζήτημα των αγωνιστικών κινητοποιήσεων. Είστε στην ΚΕΔΕ, καλά 
κάνετε, μπορούσατε όμως και να μην είστε. Σας ζητούν εδώ στον τόπο τους, στην 
περιοχή τους, αποδέχεστε τα αιτήματα τους; Θα στείλετε λίστες; Θα αποδεχθείτε 
λίστες; Θα προχωρήσετε στις ιδιωτικοποιήσεις ακόμη και με νόμους;  

Γιατί να σας πω, καθαριότητα, λέτε ας πούμε και περιλαμβάνεται το κομμάτι 
της καθαριότητας. Είναι μόνο η καθαριότητα που οι τομείς της ιδιωτικοποιούνται; 
Ξέρετε ότι από το Δεκέμβρη οι πολεοδομικές υπηρεσίες δε θα έχουν αντικείμενο και 
τις άδειες θα τις δίνουν ιδιώτες; Αυτό τι είναι; Δεν είναι ιδιωτικοποίηση;  

Εδώ πρακτικά εμείς λέμε ξεκάθαρα ότι το Δ.Σ. πρέπει να πάρει θέση ομόφωνη 
αν είναι δυνατόν υπέρ των αιτημάτων των εργαζομένων. Τώρα, αν είναι λίγο 
κακοσυνταγμένο, με συγχωρείτε πάρα πολύ, γραμματική δε θα κάνουμε εδώ πέρα. 
Δεν έχουμε και τον κ.Τσολάκη σήμερα να μας βοηθήσει, θα το σύντασσε καλύτερα. 
Λοιπόν, ξεκάθαρα εμείς αναγνωρίζουμε το δικαίωμα των εργαζόμενων στην εργασία, 
στις παροχές, λέμε όχι στις απολύσεις, να μη χρονοτριβώ και στηρίζουμε 
αποκλειστικά και μόνο το ψήφισμα των εργαζομένων και με συγχωρείτε θα 
απευθυνθώ και στους εργαζόμενους, γιατί ίσως κάποιοι θεωρούν ότι το κάνουμε, 
προς άγραν πάλι εντυπώσεων.  

Θα απευθυνθώ λοιπόν προς τους εργαζομένους και θα τους πω: ότι τα 
ζητήματα τα οποία εσείς σήμερα καταγράφετε στο ψήφισμα σας και ζητάτε την 
συμπαράσταση, την έμπρακτη θα πω εγώ του δήμου, δεν τα αντιμετωπίζουν μόνο οι 
υπάλληλοι των ΟΤΑ, τα αντιμετωπίζει ολόκληρος ο δημόσιος τομέας και οι 
συνάδελφοι σας στην πρώην νομαρχιακή αυτοδιοίκηση. Γιατί η εφεδρεία δεν 
τελειώνει φέτος και τα σχολεία και τα νοσοκομεία, ένας γιατρός σε κάθε νοσοκομείο, 
ένα βιβλίο σε κάθε σχολείο, με συγχωρείτε πολύ, ένα νερό κυρά Βαγγελιώ.  

Λοιπόν, ένα κι ένα κάνει δυο, εμείς καλούμε από αυτή τη θέση τους 
εργαζόμενους, πέρα από αυτές τις κινητοποιήσεις τις μεγαλειώδεις που έγιναν, γιατί 
έφτασε ο κόμπος στο χτένι, να μην υποστείλουν τη σημαία, να βγουν στο δρόμο κι 
όποιος έχει κότσια να είναι μαζί τους. Εκεί Δήμαρχε θα σας πω ότι ναι, εκεί μπορείτε 
να κάνετε πέρα τα κόμματά σας.  
 Χατζηαθανασίου: Βυθίζεται η χώρα, αύτανδρη φαίνεται να πηγαίνει. Δε θα 
μασήσω τις κουβέντες μου. Ζήτησα Δήμαρχε μια γραμματειακή υποστήριξη για το 
δημοτικό ιατρείο και δεν την είχα. Οι υπάλληλοι καθαριότητας δε φτάνουν. Αλλού δε 
φτάνουν, τί εργασιακή εφεδρεία θα έχουμε Δήμαρχε; ένα.  

Δεύτερο, θα πρότεινα στο ψήφισμα σας που λέτε, «λαμβάνοντας υπόψη τους , 
από τις σημαντικές περικοπές», όχι σημαντικές, από τις εξοντωτικές περικοπές που 
πραγματοποιήθηκαν στους μισθούς και οδηγούν στην εξαθλίωση, από τις 
εξοντωτικές περικοπές που οδηγούν στην εξαθλίωση.  

Θα συμφωνήσω ότι δεν αξίζει να ψηφίζουμε ψηφίσματα για να λέμε ότι κάτι 
κάναμε. Θα συμφωνήσω με αυτό που είπε η κ. Σοφρόνωφ. Αν δεν συμπαραταχθούμε 
πρακτικά με τους ανθρώπους που υποφέρουν και δεν είναι μόνοι τους, είναι όλοι οι 
πολίτες, όλοι οι εργαζόμενοι, τότε είναι γράμμα κενό το ψήφισμα. Δεν αρκεί να λέμε 
θα πάμε στην ΚΕΔΕ, στην ΚΕΔΕ πολύ σωστά ειπώθηκε ότι είμαστε, εκεί οφείλουμε 
να στηρίξουμε αυτές τις θέσεις, δε χρειάζεται καν να τις αναφέρουμε. Είναι 
υποχρέωση μας, αλλά οφείλουμε άλλα πράγματα να κάνουμε κι εγώ δεσμεύομαι ότι 
σε κάθε εκδήλωση, όποτε μπορώ, θα βρίσκομαι δίπλα τους, σε κάθε κινητοποίηση. 
Όμως κι ένα πράγμα, αν ψηφιστεί οτιδήποτε, να παλέψουμε όλοι μαζί γιατί στρέφεται 
εναντίον των εργαζομένων. Αν ψηφιστεί όμως να γνωρίζετε από αυτή τη θέση δεν 
μπορώ να το παραβώ σα νόμο, γιατί θα είναι παράβαση καθήκοντος, δεν έχω καμιά 
διάθεση να πάω φυλακή. Θα συμπαραταχθώ και θα έρθω μαζί σας, δεσμεύομαι.   
 Κάκαρης: Πρόεδρε αν και δεν είχα σηκώσει το χέρι μου, προφανώς δεν είναι 
τυχαίο, ευτυχώς με βάλατε στη λίστα, γιατί πραγματικά είμαι εδώ με την ιδιότητα 



φυσικά του δημοτικού συμβούλου, αλλά δεν μπορώ να αποποιηθώ και την ιδιότητα 
του γενικού γραμματέα των υπαλλήλων του Υπουργείου Οικονομικών σε Ημαθία, 
Πέλλα και Πιερία, σε δεκατρείς υπηρεσίες.  

Αντιλαμβάνομαι λοιπόν απόλυτα την αγωνία εδώ της συναδέλφισσας εγώ θα 
πω συνδικαλίστριας, της Ειρήνης, γενική γραμματέας κι αυτή του συλλόγου, 
αντιλαμβάνομαι την αγωνία της, αντιλαμβάνομαι ότι ό,τι έχει πει δεν είναι 
κακοπροαίρετο, είναι αλήθεια ότι δεν μπορούμε ως εργαζόμενοι και καλώς πράττουν 
όλοι οι συνδικαλιστές που τελευταία έχουν μπει στο στόχαστρο από διάφορους 
υπουργούς  ξαφνικά κι εκεί που το κόμμα, το ΠΑ.ΣΟ.Κ. που έφερε το συνδικαλισμό, 
ξαφνικά θέλει να τον εξαφανίσει.  

Καλώς λοιπόν αντιδρούν οι συνδικαλιστές, δεν μπορούν οι εργαζόμενοι να 
μένουν με κατεβασμένα τα χέρια και να ακολουθούν μια πρακτική του «σφάξε με 
πασά μου να αγιάσω». Δυστυχώς όταν ακολουθείς μια άκρως νεοφιλελεύθερη θα 
έλεγα εγώ πολιτική, που δυστυχώς αυτή η πολιτική ακολουθείται για να λυθούν τα 
οικονομικά αυτά προβλήματα, ως αποτέλεσμα είναι να διαλύονται όλοι οι τομείς, είτε 
υγεία λέγεται αυτό, είτε ασφάλεια λέγεται αυτό, είτε παιδεία λέγεται αυτό, είτε 
εργασία λέγεται αυτό. Δυστυχώς συνάδελφοι είναι επιλογή της κυβέρνησης αυτής μια 
περίοδο παροχών κοινωνικών ή οικονομικών που άνοιξε το 1981, με το ίδιο κόμμα 
στην κυβέρνηση αλλά μόνο κατά όνομα με αυτό που κλείνει τώρα το 2011.  

Επειδή έγινε αναφορά από το συνάδελφο τον κ.Τσαβδαρίδη, πραγματικά αν 
θυμάμαι καλά, ξέρετε πολύ καλά ότι γνώμονάς μου δεν είναι αν θα δυσαρεστήσω ή 
όχι το ΠΑΣΟΚ, το κόμμα μου, δε μ’ ενδιαφέρει, ποσώς μ’ ενδιαφέρει, ούτως ή άλλως 
δεν ενδιαφέρει το ίδιο το ΠΑ.ΣΟ.Κ. να υπερασπιστεί την ιστορία του, το ίδιο το 
ΠΑ.ΣΟ.Κ. να υπερασπιστεί τις αρχές του.  

Όσον αφορά τους εργαζομένους η Δήμαρχος έχει δείξει νομίζω όλα αυτά τα 
χρόνια που είναι στο τιμόνι του δήμου ότι την ενδιαφέρει η σχέση η καλή με τους 
εργαζόμενους και την ενδιαφέρει να έχουν όσο το δυνατόν καλύτερες συνθήκες οι 
εργαζόμενοι. Νομίζω ότι στη λογική της δημάρχου και την πρακτική, θέλω να 
πιστεύω ότι είναι αυτό. Προτείνω λοιπόν γιατί πραγματικά τα ψηφίσματα έχουν τη 
σημασία τους αλλά δυστυχώς αυτήν την περίοδο που έχουν διαλυθεί τα πάντα, δεν 
υπάρχει τίποτα όρθιο, πολύ φοβάμαι μήπως όντως είναι αυτό, πως το είπες Παύλο, 
γράμμα προς τον Αϊ-Βασίλη δυστυχώς. Είχαμε πρόσφατα συνέλευση, ψηφίσματα 
κατεβάσαμε, δυστυχώς σ’ αυτή τη διαδικασία μ’ αυτό το αμόκ που έχει πιάσει την 
κυβέρνηση περικοπών και κατακτήσεων πράγματι νομίζω έχει χαθεί κάθε νόημα. 
Εγώ προτείνω να κάνουμε μια σύγκλιση και προσπάθησε η Δήμαρχος όσο το δυνατό 
να καλύψει αν κατάλαβα καλά τουλάχιστον στους βασικούς πυλώνες το ψήφισμα 
αυτό. Νομίζω ότι αν υπάρχει κάτι, φαντάζομαι ότι δεν υπάρχει κάτι που διαφωνεί η 
γενική γραμματέας. Αν έχω αντιληφθεί σωστά, το ότι στο ψήφισμα που έχει φέρει η 
δήμαρχος, το πρόβλημα έγκειται στο ότι πιθανόν να υπάρχουν κάποιες παραλήψεις 
από κάποιες επιπλέον θέσεις που έχει βάλει το σώμα. Να δούμε τι μπορεί να γίνει 
αλλά πραγματικά μη βαυκαλιζόμαστε και μην ξεγελιόμαστε τα πράγματα είναι 
συγκεκριμένα, έχουν πάρει απόφαση να μην αφήσουν τίποτα όρθιο κανένας, ούτε 
ψηφίσματα μας σώνουν ούτε τίποτα, δυστυχώς το λέω με μεγάλη λύπη Πρόεδρε. 
 Μελιόπουλος: Δήμαρχε και κύριοι σύμβουλοι της συμπολίτευσης με τις 
τοποθετήσεις ή τις ερωτήσεις περισσότερο μου θυμίσατε το εξής: όποιος δε θέλει να 
ζυμώσει, δέκα μέρες κοσκινίζει. Στην περίπτωση σας ψάχνετε να βρείτε ακόμη το 
κόσκινο, τα πράγματα είναι εδώ απλά. Ή στηρίζετε το ψήφισμα των εργαζομένων ή 
υπάρχουν χιλιάδες δικαιολογίες, να ρωτήσετε από εδώ, να πάτε από εκεί, να το 
στρίψετε δια του αρραβώνος. 
 Δάσκαλος: Χάρηκα που άκουσα από την εκπρόσωπο των εργαζομένων την 
Ειρήνη, για την αμφίδρομη σχέση υπαλλήλων και αιρετών.  

Επειδή τυχαίνει να είμαι εκλεγμένος στην πανελλήνια ένωση των ΔΕΥΑ, 
θέλω να πω, εκεί υπάρχει μια αμφίδρομη σχέση των εργαζομένων με το διοικητικό 
συμβούλιο και πρόσφατα που είχαμε την προηγούμενη Δευτέρα διοικητικό 
συμβούλιο, ο πρόεδρος των εργαζομένων που τυχαίνει να είναι από τη Βέροια ο 
Παύλος Δραγκόλας, καθόταν δίπλα μου στο ίδιο τραπέζι κι από κοινού 
προσπαθήσαμε να διεκδικήσουμε κάποια πράγματα.  



Είναι σημαντική η διαπίστωση της Ειρήνης ή του συλλόγου εργαζομένων 
διότι εγώ κύριοι στο προηγούμενο Δ.Σ. είχαμε ένα θέμα και αισθάνομαι 
κυνηγημένος, αισθάνομαι θήραμα, ο πρώτος δημοτικός σύμβουλος από την παράταξη 
τη δική μας αντί να είμαι αυτός που κυνηγά τους εργαζομένους, ο οποίος διετέλεσε 
τέσσερα χρόνια αντιδήμαρχος και δεν έκανε μια αναφορά, αισθάνεται κυνηγημένος, 
άκουσον-άκουσον. Οι εργαζόμενοι πήγαν και με έκαναν καταγγελία στον εισαγγελέα 
και στον αποκεντρωμένο γραμματέα να με τιμωρήσουν. Άκουσον-άκουσον, παρόλα 
αυτά Μελιόπουλε επειδή από την Ε΄ δημοτικού είμαι συνδικαλιστής, θα στηρίξω 
όπου καταλήξουμε κι επειδή πιστεύω ότι το ψήφισμα αυτό πρέπει να συνταχθεί όχι 
μόνο αν έχουμε διαφωνίες, να οριστεί μια επιτροπή και από τους εργαζομένους και 
από εμάς εδώ πέρα, να συνταχθεί ένα ψήφισμα και να φύγει κάτω, αλλά επειδή 
άκουσα Μελιόπουλε είναι πρωτομιλία και αναφέρομαι και σε σένα Ιωάννα, αν βγει 
απόφαση από το ΥΠΕΣ και έρθει στο δήμο απόφαση και πουν στείλτε μας τους 
καταλόγους των εργαζομένων που τους ξέρουμε ήδη, δεν πρέπει να απαντήσουμε; Θα 
κάνει παράβαση καθήκοντος η Δήμαρχος που δε θα στείλει ή ο γραμματέας ή ο 
υπάλληλος; Εκτιμώ πως θα κάνει παράβαση, παρόλα αυτά για ηθικούς λόγους πρέπει 
να ψηφίσουμε οποιοδήποτε ψήφισμα. 
 Δήμαρχος: Θα μου επιτρέψτε μια παρέμβαση, ζητώ συγνώμη συνάδελφοι, 
επειδή τίθεται ένα θέμα σχετικά με την παράβαση καθήκοντος του νόμου.  

Εγώ δηλώνω εδώ απερίφραστα ότι θα αγωνιστώ με κάθε τρόπο και μπορείτε 
να με κρίνετε κάθε στιγμή, αλλά θα κοιτάξω ώστε να καλυφθεί με ίδιους πόρους το 
προσωπικό το οποίο είναι μάχιμο, χρειαζούμενο  κι ελπίζω να μη φτάσουμε εκεί.  
Καταρχήν αγωνιζόμαστε να μην ισχύσει η εφεδρεία στους ΟΤΑ συνολικά και το 
βάζω ξεκάθαρα εδώ αλλά δε θέλω να γίνουμε «νούμερο» σε αυτό το Δ.Σ. Ένα 
νούμερο, όχι νούμερο με την έννοια που καταλάβατε, αλλά σε αυτά τα σχέδια που 
κάποια κομματικά γραφεία λένε ότι θέλουμε 200 δήμους να έχουν αυτή τη 
συγκεκριμένη διατύπωση.  

Δε θέλω το Δ.Σ., επειδή θέλω να έχει ελεύθερη φωνή, να γίνει ένα νούμερο σε 
κάποιο κομματικό γραφείο, αν το θέλει ο Μιχαλολιάκος ή ο Πατούλης και το κάνανε, 
που τους αναφέρατε πριν, Πειραιά και Μαρούσι, εγώ δε θέλω να γίνει αυτό στο Δ.Σ., 
θέλω ο καθένας να έχει ελεύθερη φωνή κι εγώ θα παλέψω με κάθε τρόπο γι’ αυτά τα 
ζητήματα που έβαλα και να είστε σίγουροι ότι θα το κάνω. Τα διευκρινίζω αυτά και 
επιμένω σ’ αυτά.  
 Γιαννουλάκης: Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, σίγουρα οι μέρες και οι ώρες 
που περνάμε είναι οι πιο κρίσιμες και δικαιολογώ απόλυτα τους εργαζόμενους γι’ 
αυτήν την ανησυχία που έχουν και γι’ αυτό που προωθείται να γίνει, να περάσει η 
εργασιακή εφεδρεία και στους ΟΤΑ.  

Η κυβέρνηση για να εφαρμόσει τα σχέδιά της, δε σταματά μπροστά σε τίποτα, 
δεν υπολογίζει ούτε τις συμβάσεις εργασίας, ούτε τα δημοκρατικά δικαιώματα, ούτε 
καν ακόμη αυτό το σύνταγμα και μέσα σ’ αυτό το κλίμα και τις συνθήκες που 
διαμορφώνονται, κάθε μέρα δυσκολεύουν τους εργαζομένους. Πρέπει να 
αντιδράσουμε και να υπερασπιστούμε εμείς σα Δ.Σ. την αξιοπρέπεια τους.  

Εγώ προσωπικά ενώνω τη φωνή μαζί με τη δική τους, δηλώνω την αμέριστη 
συμπαράσταση στον αγώνα τους και τους λέω να αγωνιστούν, να αντισταθούν με 
κάθε τρόπο κι εμείς έχουμε υποχρέωση να συμπαραταχθούμε μαζί σας και να 
καλέσουμε την κυβέρνηση να εγκαταλείψει τον αυταρχισμό της. Ο αγώνας μας 
νομίζω είναι κοινός και από εμάς τους αιρετούς και από εσάς τους εργαζομένους, γι’ 
αυτό και ψηφίζω το ψήφισμα όπως ακριβώς το έχουν καταθέσει οι εργαζόμενοι.  
 Τσαπαρόπουλος: Δήμαρχε πριν λίγο καιρό σε κάποιο συμβούλιο σας είχα πει 
ότι προσέξτε γιατί σε λίγο καιρό θα υπάρχει πρόβλημα ακόμη και στους ανθρώπους 
των ΚΕΠ. Κύλησε ο χρόνος λοιπόν και βλέπουμε ότι αυτή η πολιτική είναι οριζόντια 
και πάει εις βάθος η πολιτική των απολύσεων.  

Κοιτάξτε να δείτε, για εμένα το δίλλημα δεν είναι ούτε το ψήφισμα αυτό ή το 
ψήφισμα το άλλο, για εμένα υπάρχει ένα πολύ σπουδαίο θέμα κι αυτό πρέπει να το 
καταλάβουμε όλοι μας, γιατί αγαπητοί συνάδελφοι η εφεδρεία έτσι ή αλλιώς θα 
έρθει. Εδώ να σας πω ότι έχει έρθει στο ΙΚΑ, δηλαδή σε τομείς πάρα πολύ 
σπουδαίους όπως στην τοπική αυτοδιοίκηση αλλά και στο ΙΚΑ που θεωρώ ότι είναι 



εξίσου σπουδαίος θεσμός. Το πρόβλημα δεν είναι αυτό, το πρόβλημα κύριοι 
συνάδελφοι, κ.Τσαβδαρίδη που συγνώμη αλλά κάθε φορά σε παρατηρώ, βρίσκεις την 
ευκαιρία μέσα σε κρίσιμα σημεία, σε κρίσιμες στιγμές, και με συγχωρείς που 
τοποθετούμαι έτσι απέναντι στο πρόσωπο σου, σε εκτιμώ αλλά θα έλεγα ότι είμαστε 
σε μια περίοδο πάρα πολύ δύσκολη, ευθύνες ιδιαίτερα των κομμάτων που 
κυβέρνησαν αυτόν τον τόπο, μέλος των κυβερνήσεων ήσασταν κι εσείς 
κ.Τσαβδαρίδη,  οδηγήσατε τη χώρα σ’ αυτό το σημείο.  

Κλείνω την παρένθεση, δε θέλω να πω τίποτε άλλο, θέλω να πω αγαπητοί 
συνάδελφοι, εργαζόμενοι, ότι το πρόβλημα δεν είναι το ψήφισμα, ομόφωνα θα 
ψηφίσουμε το ψήφισμα. Το πρόβλημα είναι ότι υπάρχει πρόβλημα πολιτικής αυτής 
της χώρας, υπάρχει μια κυβέρνηση η οποία οδηγεί στην καταστροφή τη χώρα, 
υπάρχει μια αντιπολίτευση η οποία συμμετείχε στην ιστορία αυτή επί 30 χρόνια. Το 
πρόβλημα είναι πολιτικό πια και υπάρχει δυστυχώς μια αντιπολίτευση που αν όχι 
τώρα αγαπητή μου Ιωάννα, τότε πότε θα περιμένει αυτή η αντιπολίτευση να φτιάξει 
αυτό το μέτωπο που όλος ο λαός το περιμένει με την ψυχή του; Να το ξέρετε αυτό το 
πράγμα, όλος ο λαός περιμένει αυτή τη στιγμή, ένα μέτωπο που θα παλέψει ενάντια 
σ’ αυτήν την πολιτική που καταστρέφει τη χώρα.  

Τίποτε άλλο δε θέλω να πω, θα είμαστε και οφείλουμε να είμαστε ενωμένοι, 
εργαζόμενοι, σύμβουλοι, γιατί ο καθένας έχει μια εργασία, κι εμάς μας αμφισβητούν 
τη δουλειά μας αυτή τη στιγμή, στα ΙΚΑ που είμαστε, 20 χρόνια προϋπηρεσίας, 25, 
κοντεύουμε να μας διώξουν, άρα λοιπόν το θέμα είναι γενικότερο.  

Και να σας πω και κάτι αγαπητοί εργαζόμενοι, δεν έχετε καταλάβει πού έχει 
πάει το πράγμα; Αύριο η χώρα θα έχει παραδώσει τα κλειδιά της σε μια ξένη 
κυβέρνηση, σε μια ξένη τρόικα, αυτοί οι άνθρωποι έχουν αναλάβει την κάθε 
υπηρεσία, αυτοί οι άνθρωποι ελέγχουν τους προϋπολογισμούς, καμία δήμαρχος σας 
πληροφορώ δεν μπορεί να πει διότι θα κοπούν όλα τα κονδύλια.  

Είμαστε υπό οικονομική κατοχή και το πιστεύω αυτό, έτσι είναι, τα πράγματα 
είναι απλά, δε θα μπορεί να γίνεται τίποτα σ’ αυτή τη χώρα χωρίς την έγκριση μιας 
ομάδας ανθρώπων. Κάποιοι άνθρωποι τους παρέδωσαν τα κλειδιά αυτής της χώρας, 
αυτή είναι η αλήθεια, και γι’ αυτό είπα προδοσία κάποτε και κάποιος εξεμάνει. Αυτή 
είναι προδοσία, να παραδίδουμε τα κλειδιά της χώρας μας.  
 Βοργιαζίδης: Πρόεδρε, επειδή έχω πολλά χρόνια τη συνήθεια να διαβάζω 
εφημερίδα, μου έκανε πάντοτε εντύπωση και γελούσα με κάποια έξυπνα σχόλια που 
είχαν οι εφημερίδες και ανέγραφαν το τι έλεγε η αντιπολίτευση για την κυβέρνηση, 
μετά αυτή η κυβέρνηση γινόταν αντιπολίτευση, έλεγε τα ίδια ακριβώς για την 
επόμενη κυβέρνηση και ούτω καθεξής.  

Διαβάζω εδώ πέρα στο ψήφισμα των εργαζομένων με το οποίο συμφωνώ στο 
95%, 98% κι έχω όλη την καλή θέληση να το ψηφίσω, να μιλάει για λεηλασία των 
εισοδημάτων, προφανώς σήμερα υπάρχει λεηλασία των εισοδημάτων, αυτή όμως 
είναι απότοκος μιας τουλάχιστον τριαντάχρονης κακοδιαχείρισης. Δε μπορεί ξαφνικά 
να αποκόπτουμε το παρελθόν και να αναγράφουμε εδώ πέρα κάτι σαν να πρόκειται 
για κάτι που συμβαίνει σήμερα.  

Εμένα λοιπόν αυτό το χαρτί μου φαίνεται ότι όντως θέλει να εξυπηρετήσει 
κάποιους σκοπούς γιατί δεν αναφέρει την πλήρη αλήθεια. Για να κλείσω να πω πολύ 
συνοπτικά γιατί ακούστηκε κι από τους άλλους συναδέλφους, έχει η δήμαρχος το 
δικαίωμα να αποστείλει πίσω αυτό το κάλεσμα που θα της δοθεί; Αν το έχει και 
μπορεί να μας το τεκμηριώσει κάποιος, ναι να το ζητήσουμε, προφανώς συμφωνούμε 
αλλά να ξέρουμε ότι έχει το δικαίωμα, ότι μπορεί να το κάνει. 
 Δήμαρχος: Θέλω απλώς να διευκρινίσω το εξής αγαπητοί συνάδελφοι. Επειδή 
όλο αυτό το πρόβλημα είναι στο κεφάλι μας και τι εννοώ. Ενδέχεται να δοθεί η 
εντολή να φύγουν άνθρωποι χρησιμότατοι στο δήμο αυτή τη στιγμή και πολύ καίρια 
πόστα να μείνουν ακέφαλα και μάλιστα δήμοι του μεγέθους της Βέροιας σήμερα που 
είναι μεσαιομεγάλοι ας πούμε, θα έχουν τα σημαντικότερα προβλήματα.  

Εγώ λοιπόν, είτε το θέλει το Δ.Σ. είτε δεν το θέλει το Δ.Σ., είμαι υποχρεωμένη 
να αγωνιστώ γιατί το θέμα θα υπάρχει εδώ μέσα στο σπίτι μας, το πρόβλημα θα 
υπάρχει μέσα στο σπίτι μας και γι’ αυτό είπα πριν, ας αφήσουμε τις παραβάσεις 
καθήκοντος και το ένα και το άλλο, όπως παλιότερα είχαμε κάνει, όταν σταμάτησε 



επί μιας άλλης κυβερνήσεως το «Βοήθεια στο σπίτι», η χρηματοδότησή του. Ο δήμος 
αυτός για περίπου ένα χρόνο, οκτώ μήνες και, το στήριξε το «Βοήθεια στο σπίτι» και 
το πλήρωνε με ίδια έσοδα. Θα μου πείτε είναι ίδια η εποχή; Θα τα έχεις τα χρήματα; 
Θα δούμε πως θα το διαχειριστούμε, είμαστε μπροστά σε ένα μεγάλο πρόβλημα. Θα 
πασχίσουμε για να λειτουργήσει ο δήμος με τους εργαζομένους του. Αυτό μπορώ να 
το πω απερίφραστα κι όποιος θέλει, εδώ οι διαδικασίες είναι διαφανείς, μπορεί να 
έρθει και να τις ελέγχει καθημερινά, εγώ είμαι υποχρεωμένη να μπω μπροστά και να 
αγωνιστώ με αυτό, με το άλλο κείμενο, με όποιο διάβολο, χωρίς κείμενο, με κανένα 
κείμενο και νομίζω ότι μέσα τους βαθιά οι εργαζόμενοι το ξέρουν γιατί περάσαμε 
μαζί διάφορα.  
 Τσαβδαρίδης: Κ.Τσαπαρόπουλε η εκτίμηση είναι αμοιβαία. Εγώ όμως δεν 
κατάλαβα. ξεκινήσατε Δεν είπατε τι συγκεκριμένο λέω που σας ενόχλησε, αν 
κατάλαβα όμως καλά κι αν σας ερμήνευσα σωστά, μάλλον εννοείτε ότι κάνω 
πολιτική εκμετάλλευση των όσων συμβαίνουν ή των θεμάτων που έρχονται προς 
συζήτηση στο Δ.Σ., κάνοντας αν θέλετε και κατάχρηση της δυνατότητας που μου 
δίνετε και εκμεταλλευόμενος δύσκολες στιγμές, πονηρές, κρίσιμες, που περνάει ο 
ελληνικός λαός.  

Εγώ όμως δεν καταλαβαίνω αν ενοχλείστε από αυτά που είπα εγώ όταν εσείς 
ο ίδιος μιλήσατε με πολύ χειρότερα λόγια για αυτήν την κυβέρνηση, εγώ ούτε για 
εθνική προδοσία μίλησα, ούτε για ανθρώπους που παρέδωσαν τα κλειδιά μίλησα, 
ούτε για εθνικούς μειοδότες, ούτε ότι η Ελλάδα κυβερνάται αυτή τη στιγμή από μια 
τρόικα ξένη, όλα αυτά τα είπατε εσείς και φρονώ ότι είναι πολύ χειρότερα λόγια για 
τη σημερινή κυβέρνηση από αυτά που μόλις προηγουμένως είπα. Άρα, μάλλον εσείς 
χωρίς να το θέλετε καταφέρεστε εναντίον αυτής της κυβέρνησης και φρονώ ότι είναι 
άδικη η «επίθεση» που εξαπολύσατε προηγούμενα εναντίον μου. Εγώ δε μίλησα γι’ 
αυτά όλα, ούτε είπα ότι τα πιστεύω, συνεπώς δεν καταλαβαίνω γιατί με εγκαλείτε και 
τι είναι αυτό που σας ενοχλεί. Να ξέρετε όμως ότι εδώ δε βρίσκομαι για να λέω καλά 
λόγια για ό,τι συμβαίνει μόνο, θα πούμε και καλά λόγια στις πρωτοβουλίες και το 
έχουμε αποδείξει και το έχουμε κάνει.  

Εδώ όμως είμαστε κυρίως για να κριτικάρουμε τα κακώς κείμενα και για να 
ευαισθητοποιήσουμε με την κριτική που κάνουμε εσάς, να πάρετε σωστές 
πρωτοβουλίες και να λειτουργήσετε επ’ ωφελεία των δημοτών του δήμου της 
Βέροιας. Μην ενοχλείστε από την κριτική, καλοπροαίρετη είναι, δεν είναι 
κακοπροαίρετη, προσπαθούμε να βοηθήσουμε και μάλιστα η κριτική η δική μας 
συνοδεύεται πάντοτε κι από προτάσεις τις οποίες κάνουμε προς εσάς. Δεν μπορούμε 
όμως να μην καυτηριάσουμε τα κακώς κείμενα, όπως επίσης ποτέ δεν είπα εγώ ότι 
δεν ευθύνεται και η Ν.Δ. αν θέλετε να το ακούσετε,  για το κακό το χάλι που 
βρίσκεται σήμερα η Ελλάδα. Εγώ δεν είμαι εκτός πραγματικότητας ούτε είμαι εδώ  
για να υπερασπιστώ τη Ν.Δ. επειδή προέρχομαι και πιστεύω αυτόν τον πολιτικό 
χώρο. Προφανώς και η Ν.Δ. έκανε τα λάθη της και βεβαίως να σας διορθώσω ότι εγώ 
δεν ήμουν μέλος της κυβέρνησης, μέλος της κυβέρνησης είναι οι υπουργοί, εγώ 
ήμουν μέλος της κοινοβουλευτικής ομάδας που κυβέρνησε τον τόπο. Εγώ 
νομοθετούσα, δεν είχα εκτελεστική εξουσία στα χέρια μου, γιατί είπατε μέλος της 
κυβέρνησης. Προφανώς γίνανε και λάθη από τη Ν.Δ. και προφανώς και τα δυο 
μεγάλα κόμματα που κυβέρνησαν την Ελλάδα τα τριάντα χρόνια έχουν ευθύνες. Τα 
καταδικάζω στο βαθμό δηλαδή που αναλογούν οι ευθύνες στη Ν.Δ.  

Τώρα όμως οφείλουμε όλοι καλοπροαίρετα να συνεργαστούμε, να δούμε τι 
κάνουμε από εδώ και πέρα κι όποια λάθη να τα κατακρίνουμε και να τα 
καυτηριάσουμε, όπως λάθος θα είναι για να καταλήξω και να πάμε στο προκείμενο, 
να μην ψηφίσουμε το ψήφισμα έτσι όπως έρχεται από τους εργαζομένους, διότι μόνο 
έτσι μπορούμε να συγκεκριμενοποιήσουμε τον τρόπο λειτουργίας και αντίδρασης 
προς αυτά τα μέτρα τα αντιλαϊκά για να χρησιμοποιήσω και μια έκφραση άλλης 
προσφιλούς παράταξης.  

Δήμαρχε, εγώ δεν αμφισβητώ ότι έχετε καλή διάθεση και καλή πρόθεση και 
συμπαραστέκεστε στον αγώνα των εργαζομένων, όμως θα πρέπει αυτό να το κάνετε 
με συγκεκριμένο τρόπο, το να λέμε εγώ θα σταθώ δίπλα και θα δούμε τι θα κάνουμε 
και ξέρω εγώ, νομίζω ότι είναι άλλα λόγια να αγαπιόμαστε. Πείτε συγκεκριμένα τι θα 



κάνετε, όχι θα δούμε, θα κάνουμε και το «Βοήθεια στο σπίτι», αλλά είναι άλλες οι 
εποχές. Αυτά είναι αόριστα, αυτά που λένε οι άνθρωποι είναι τα σωστά και να σας πω 
και κάτι; Η παράβαση καθήκοντος κ.Δάσκαλε δεν υλοποιείται με μια απειλή που 
κάνει σε ένα ψήφισμα μια δήμαρχος, δεν συντελείται το αδίκημα της παράβασης 
καθήκοντος, με ακούτε τι λέω; Με το να συμπεριληφθεί αυτή η απειλή στο ψήφισμα, 
δεν συντελείται παράβαση καθήκοντος.  

Γράψτε το λοιπόν εσείς στο ψήφισμα αυτό, απειλείστε την κεντρική εξουσία 
ότι θα προβεί σ’ αυτές τις κινητοποιήσεις κι από εκεί και πέρα όταν θα έρθει η ώρα κι 
εγώ είμαι ο τελευταίος που θα πω ναι να πάει η δήμαρχος στη φυλακή, όπως και οι 
εργαζόμενοι θα πουν το ίδιο, προφανώς δε θα το πουν αυτό στη Δήμαρχο.  

Σήμερα όμως που είμαστε στη διαδικασία του ψηφίσματος θα πρέπει να το 
ψηφίσουμε έτσι, έτσι να το πούμε κι όταν θα έρθει η ώρα θα δούμε τι θα γίνει. Γιατί, 
υπογράφουν συμβόλαιο σήμερα οι εργαζόμενοι αν δεν το τηρήσει αύριο; Δεν 
κατάλαβα, τι θα την κάνουν τη δήμαρχο δηλαδή, θα την κάνουν μήνυση;  
 Σοφρόνωφ: Καταρχήν θέλω να πω ότι το ζήτημα που απασχολεί σήμερα, τα 
ζητήματα όχι τα αντιλαϊκά, τα αντεργατικά κ.Τσαβδαρίδη, που απασχολούν τους 
εργαζόμενους δεν πρέπει να αντιμετωπίζονται με ηττοπάθεια και μοιρολατρία. Θα 
έρθει η εφεδρεία, θα έρθουν οι απολύσεις άρα δεν υπάρχει λόγος.  

Σήμερα, και σ’ αυτήν τη συγκυρία, όχι ότι πέρυσι ήταν νωρίς, φέτος είναι 
αργά βέβαια, πρέπει να βάλουμε επιπλέον εμπόδια στο να περάσουν αυτά τα μέτρα. 
Ένα από τα εμπόδια είναι και η άρνηση και όχι η άρνηση η φραστική με την οποία θα 
διαφωνήσω καθέτως, οριζοντίως και πλαγίως, είναι η άρνηση επί του πρακτέου. 
Είπατε Δήμαρχε ότι υπάρχουν χρησιμότατοι εργαζόμενοι οι οποίοι θα περάσουν στην 
εφεδρεία, προφανώς υπάρχουν και μη χρήσιμοι. Κ.Τσαπαρόπουλε, βάλατε κάποια 
ζητήματα και είπατε ότι εδώ είναι υπό κατοχή η χώρα και το πιστεύετε μάλιστα.  

Αντί άλλης απάντησης θα σας πω τι είπε ο πρωθυπουργός αυτής της χώρας 
την προηγούμενη Τετάρτη στο υπουργικό του συμβούλιο. Το 90% των μέτρων 
υπάρχουν στο προεκλογικό πρόγραμμα του ΠΑ.ΣΟ.Κ. Όλα τα άλλα, περί 
εθελοδουλίας, περί κατοχής, περί έξω από τις αρχές μας είναι για να κλείνουμε αυτιά. 
Λοιπόν, για ένα άλλο ζήτημα, αν ψάχνετε, πραγματικά αν ψάχνετε και το πιστεύετε 
αυτό, ότι η λύση θα έρθει από τα πάνω, (Στο σημείο αυτό γίνεται αλλαγή 
μαγνητοφώνησης της επόμενης πλευράς κασέτας) είναι η ίδια πολιτική που 
διαφέρει ως προς τους χειρισμούς και τη διαχείριση;  

Ο στρατηγικός στόχος όμως παραμένει σαφής ότι πρέπει να αποπληρώσουμε 
χρέη, ελλείμματα για τα οποία δε χρωστάει ο λαός, άρα η λύση και να γίνει μια 
κυβέρνηση εθνικής ενότητας, ξέρετε τι θα καταφέρουμε; Να αλλάξει ο τιμονιέρης 
αλλά η ρότα του καραβιού να παραμείνει στην ίδια κατεύθυνση. Η λύση θα έρθει από 
τα κάτω, από αυτό το γιγάντιο λαό που είπε σε περιόδους αντίστοιχες, τηρούμενων 
των ιστορικών αναλογιών, τα μεγάλα «όχι» και πήγε και στα ξερονήσια και πήγε και 
στις φυλακές και διάλεξε τα «όπλα» σήμερα και όχι τις αλυσίδες που εμείς τον 
καλούμε να βάλει.  

Και μια άλλη παρατήρηση, κ.Τσαβδαρίδη. Πραγματικά επειδή ο αρχηγός σας 
είπε πεντακόσιες φορές ότι το κράτος έχει συνέχεια κι ότι ήταν κυβέρνηση κι έλεγε 
ότι θα καταργήσει και δεν κατάργησε και σήμερα λέει ότι αν ξαναγίνει δε θα 
καταργήσει, να σας υπενθυμίσω κάτι; Ιδέα της Ν.Δ. ήταν η εργασιακή εφεδρεία. Για 
τους δικούς σας λόγους στη συνέχεια το πήρατε και το κάνατε λίγο αλλιώτικο.  

Όσον αφορά Δήμαρχε για την παράβαση καθήκοντος, είναι ρητορικό το 
ερώτημα, αν όλοι οι δήμαρχοι σήμερα πάρουν και ψηφίσουν αυτό το ψήφισμα που 
λέει, δε θα στείλω λίστες, δε θα δεχτώ λίστες, δε θα απολύσω και σας στείλουν για 
παράβαση καθήκοντος, να ξέρετε ότι όλη η Ελλάδα θα είναι μαζί σας. Έτσι Δήμαρχε 
δίνονται οι αγώνες και στην ΚΕΔΕ. Εγώ αυτό ψήφισα και σας προκαλώ να το κάνετε 
κι εσείς σε κάθε δήμο στον οποίο είστε. 
 Χατζηαθανασίου: Δυστυχώς σ’ αυτή την αίθουσα ακούγονται διάφορα για τα 
οποία κ. Σοφρόνωφ λέει παχιές κουβέντες. Και λέω «παχιές κουβέντες» γιατί 
θέλουμε να παριστάνουμε τον τζάμπα μάγκα. Και λέω τον τζάμπα μάγκα, δεν 
απευθύνομαι σ’ εσάς, ούτε αφορά εσάς το τζάμπα μάγκα, αφορά αυτούς που λένε ότι 
δε θα δεχτούν καμιά απόλυση.  



Ας κάνω μια υπόθεση εργασίας, δε δέχεται ο Πατούλης καμιά απόλυση, μένει 
ο υπάλληλος, έρχεται η απόλυση, δε δέχεται απόλυση, πάει στην επίτροπο, δεν 
πληρώνεται.  

Για πέστε μου σας παρακαλώ, τι γίνεται από εκεί και πέρα; κατά την άποψη 
μου λοιπόν αυτός είναι ο τζάμπα μάγκας, όχι εσείς κ. Σοφρόνωφ, γι’ αυτόν 
αναφέρομαι. Αναφέρομαι λοιπόν ότι αν θέλουμε να κάνουμε τον τζάμπα μάγκα 
μπορούμε να λέμε «παχιές κουβέντες».  

Θέλουμε να προσφέρουμε υπηρεσία; Εμπεριέχεται στην γ΄ παράγραφο, εκεί 
που λέτε «καλούμε το Δ.Σ. Βέροιας να πάρει απόφαση υπέρ της άμεσης συμβολικής 
κατάληψης μιας ημέρας του Δημαρχείου του Ν. Ημαθίας με ταυτόχρονο 
προγραμματισμό συλλαλητηρίου κι άλλων δράσεων με πολίτες κι εργαζόμενους 
ενάντια στην καταπίεση κι εξαθλίωση». Μπορούμε όλοι μαζί να συμπαραταχθούμε, 
όλοι, σαράντα μαζί με τους εργαζόμενους σ’ αυτές τις εκδηλώσεις; ναι. Αυτή είναι 
μια πρόληψη για να προλάβουμε κάποια απόλυση ενός εργαζομένου, τα άλλα είναι 
παραμύθια της Χαλιμάς και δεν μπορούμε να ξεγελάμε τους εργαζόμενους 
ψηφίζοντας εδώ αγαπητέ Λάζαρε, ότι δε δεχόμαστε καμιά απόλυση κι όταν έρθει η 
απόλυση να το αλλάζουμε, να στρίβουμε δια του αρραβώνος όπως είπε κάποιος. 
 Τσαβδαρίδης: Στην πρωτομιλία σου κ.Χατζηαθανασίου είπες ότι το ψηφίζεις 
αυτό.  
 Χατζηαθανασίου: Είπα ότι για παράβαση καθήκοντος δεν πάω, το 
διευκρίνισα. Το διευκρίνισα και αν θυμάστε καλά το διευκρίνισα μέσα στις δυο 
παρατηρήσεις που έκανα, η μια ήταν αυτή, η δεύτερη παρατήρηση. Θα ψηφίσω 
λοιπόν το ψήφισμα για να είμαι σαφής έτσι όπως είναι, μόνο αν στη δεύτερη 
παράγραφο «καλούμε τη Δήμαρχο Βέροιας να μη στείλει καμιά λίστα εργαζομένων 
για την εργασιακή εφεδρεία σε οποιοδήποτε φορέα και να συμπαραταχθεί μαζί μας 
έτσι ώστε να αποτρέψουμε έστω και μια απόλυση εργαζομένου», αυτό δέχομαι, να 
συμπαραταχθεί μαζί μας για να αποτρέψουμε οποιαδήποτε απόλυση εργαζομένου. 
Αυτήν την τροποποίηση συν την αρχική που λέω ότι εξοντωτικές περικοπές που 
πραγματοποιήθηκαν στους μισθούς και οδηγούν στην εξαθλίωση. Αυτές τις δυο 
τροποποιήσεις προτείνω για να ψηφίσω αυτό το ψήφισμα, αλλιώς το να λέμε μεγάλες 
κουβέντες ότι δε θα δεχτούμε και δε θα κάνουμε, είναι έξω από την πραγματικότητα.  
 Γιαννουλάκης: Επειδή βλέπω ότι δεν καταλήγουμε σε ένα κοινό ψήφισμα, 
σαν ο πιο παλιός δημοτικός σύμβουλος μαζί με εσάς βέβαια, θα ήθελα να σας 
παρακαλέσω εφόσον δεν έχετε τόσες μεγάλες διαφωνίες όσον αφορά το ψήφισμα των 
εργαζομένων, δεχτείτε το έτσι όπως είναι για να έχουμε ένα ομόφωνο ψήφισμα, για 
να έχει και αξία. 
 Τσαπαρόπουλος: Ξεκινώντας από το τελευταίο, ζητώ κι εγώ από τη δήμαρχο 
ώστε ομόφωνα να πάμε στην ψήφιση, δεν υπάρχει καμιά ουσιαστική διαφορά. 
Δεύτερον, οφείλω δυο απαντήσεις. Εγώ αγαπητοί συνάδελφοι και το ξαναλέω, 
κυβερνήσεις που κατά καιρούς αυτή τη χώρα παρέδωσαν τα κλειδιά της, σε 
εξωτερικούς εχθρούς όπως ονομάζονται, η ιστορία είναι γεμάτη από τέτοια 
παραδείγματα,  κυβερνήσεις οι οποίες συμπεριφέρθηκαν μ’ αυτόν τον τρόπο στον 
ελληνικό λαό, κυβερνήσεις οι οποίες στη μισή τιμή πουλούν την περιουσία αυτής της 
χώρας, δεν ξέρω πως να τις ονομάσω διαφορετικά.  

Το πρόβλημα αγαπητοί συνάδελφοι το είπα και το ξαναλέω ότι είναι θέμα 
αλλαγής πολιτικής. Σε καμιά περίπτωση δεν μπορεί να υπάρξει εμπόδιο αν κάποιοι 
άνθρωποι θελήσουν να σας βάλουν σε εφεδρεία όπως και σε εμάς, όπως και σε όλους 
τους κλάδους των εργαζομένων, δεν υπάρχει όσο υπάρχει αυτή η πολιτική και η 
συνέχεια της φυσικά αν θα υπάρξει.  

Μια απάντηση  προς το φίλο Λάζαρο. Αγαπητέ φίλε Λάζαρε, δεν ξέρω αν ο 
τόνος της φωνής σου έχει μια χροιά, αυτό είναι ένα φυσικό σου χάρισμα, θέλω να πω 
το εξής: προσωπικά επειδή υπήρξες στην κεντρική πολιτική σκηνή πρόσωπο πολιτικό 
και δεν κάνω ούτε μαθήματα, ούτε τίποτα, είμαι μακριά από αυτές τις αντιλήψεις κι 
επειδή συμμετείχες σε μια κυβέρνηση αγαπητέ μου Λάζαρε όπου έχει τεράστιο 
μερίδιο ευθύνης στην όλη ιστορία, κλείνει η παρένθεση κι εδώ, λέω εγώ προσωπικά 
ότι περιμένω από έναν έμπειρο πολιτικό, όχι να μην έχει διαφορετική άποψη και 
αντίληψη για τα πράγματα, αλλά να υπάρχει και μια πολιτική ηθική η οποία θα είναι 



ανάλογη με τη διαδρομή αυτού του ανθρώπου. Όχι ότι υπάρχει ανηθικότητα, για να 
μην πούμε τίποτε άλλο, μια πολιτική ηθική, μια συμπεριφορά η οποία να δείχνει ότι 
υπάρχει και μια διάθεση αυτοκριτικής σ’ αυτή τη διαδρομή μας, τίποτε περισσότερο, 
τίποτε λιγότερο, η εκτίμηση υπάρχει απεριόριστη.  
 Πρόεδρος: Θέλω να πω δυο λόγια. Επιτρέψτε μου αγαπητοί συνάδελφοι. 
Επειδή κι όταν η ομάδα της πλειοψηφείας προσυσκέπτεται, δε μηχανορραφεί, 
επιτρέψτε μου να το πω αυτό, δε μεθοδεύει όπως ακούστηκε, αλλά θέλει να κάνει μια 
πρόταση όπως την αντιλαμβάνεται καλύτερα. Η Δήμαρχος με την πρόταση της ήθελε 
να κάνει πληρέστερο το κείμενο και δεν ήταν καθόλου στην πρόθεση της να 
απομειώσει, να αποδυναμώσει όπως ακούστηκε ή να ρίξει σε άλλο λούκι το ψήφισμα. 
Γι’ αυτό θα παρακαλούσα κι εγώ τη Δήμαρχο επειδή η πρόθεση ήταν αυτή και καμία 
άλλη, να συνεκτιμήσει κι αυτή τις παρατηρήσεις που κάνω και εγώ και να κάνει την 
τελική της πρόταση. 
 Δήμαρχος: Αγαπητοί συνάδελφοι, θα επαναλάβω πάλι ότι εδώ δεν είναι 
Βουλή, τουλάχιστον μακριά από εμένα και μακριά πιστεύω από πολλούς που είναι 
εδώ. Ούτε αφεντάδες, ούτε δουλοπρεπείς, ούτε υπηρέτες, εάν νιώσω στη ζωή μου ότι 
εξυπηρετώ τέτοιους στόχους, την ίδια στιγμή να ξέρετε ότι θα φύγω, έχω το θάρρος. 
Δε μιλάω λοιπόν για διαθέσεις, για προθέσεις και θεωρητικολογίες. Θέτω ένα 
ρητορικό ερώτημα, είναι σημαντικότερο να παρθεί μια απόφαση για να κλείσει ο 
Δήμος Βέροιας που το δοκιμάσαμε από το να παρθεί μια συλλογική, συνολική 
απόφαση από το κεντρικό συνδικαλιστικό μας όργανο των δήμων και να κλείσουν 
όλοι οι δήμοι της χώρας; Ποιο είναι πιο αποτελεσματικό, ποιο είναι πιο δυναμικό; 
Όταν μαζευόμαστε κι όταν γίνονται κινητοποιήσεις δε χρειάζεται να το 
διατυμπανίζουμε, εκεί είμαστε, όσο μπορούμε κι όπως μπορούμε.  

Εγώ λοιπόν εδώ διατυπώνω, κι αυτό είναι το δύσκολο, θαρρετά κάποια 
πράγματα, βατά και ρεαλιστικά. Είπα από την αρχή ότι ο κάθε δημοτικός σύμβουλος 
έχει δικαίωμα εδώ να εκφραστεί επί της ουσίας, μπορεί να το προχωρήσει 
περισσότερο, σας είπα αυτολεξεί ή να θέλει να απαλειφθεί κάτι, αυτή είναι η 
δημοκρατική διαδικασία, ούτε τα τσιτάτα, ούτε τα προκάτ κείμενα. Επιτρέψτε μου να 
έχω μια πληροφόρηση για το παρασκήνιο, γι’ αυτά τα φασόν ψηφίσματα που 
βγαίνουν είτε από τη Ρηγίλλης, είτε από την Ιπποκράτους, είτε από τον Περισσό, δε 
με ενδιαφέρει από πού βγαίνουν, εγώ οφείλω να ξεκαθαρίσω τη δική μου θέση. Οι 
καιροί είναι πονηροί και θα έρθουν πολλά φασόν, μακριά από εμένα και θα ήθελα να 
πιστεύω μακριά κι από αυτό το Δ.Σ. Επί της ουσίας πού διαφωνούμε; Απλώς εγώ δε 
θα ήθελα ένα φασόν να περάσει από αυτήν την αίθουσα, δε μας τιμάει. Στην ουσία 
δεν υπάρχουν διαφορές, αλλά επιτρέψετε μου, γνωρίζοντας το παρασκήνιο, να εμείνω 
στην άποψη μου.  

Θέλετε άλλες διαφοροποιήσεις σ’ αυτό το κείμενο, βαλτέ τες. Έγινε διάλογος, 
δεν είδα να μπαίνει τίποτε άλλο και νομίζω ότι είναι πιο ισχυρές αυτές οι προτάσεις, 
πιο ξεκαθαρισμένες, Δεν έχω να πω τίποτε άλλο, απλώς εγώ θα είμαι πάντοτε 
αντίθετη σε φασόν ψηφίσματα.  
 Πρόεδρος: Τοποθετήθηκε και πάλι η δήμαρχος, υπάρχει η αρχική εισήγηση με 
βάση το ψήφισμα όπως διατυπώθηκε και διαφοροποιήθηκε σε μια παράγραφο, θα 
παρακαλούσα την κ. Καμπούρογλου αν εμμένει στη θέση της για να δούμε πως 
ψηφίζουμε. 
 Τσαπαρόπουλος: Μια παρατήρηση. Επειδή η άποψή μου συνολικότερα είναι 
ότι με την εφαρμογή της μεταρρύθμισης προωθείται η πλήρης διάλυση και το 
ξεθεμελίωμα της τοπικής αυτοδιοίκησης, εγώ έχω τελείως διαφορετική άποψη γι’ 
αυτό το θέμα και αυτό βέβαια είναι αυτό που είπε κι η Δήμαρχος. Εγώ προσωπικά 
διαφωνώ μ’ αυτήν την αντίληψη, γιατί έχουμε τρανά παραδείγματα ευρωπαϊκά που 
λειτούργησαν, άρα δεν ξέρω αν μπορεί κάτι να γίνει σ’ αυτό το κομμάτι.  Δεν είναι 
των απόψεων μου αυτό το πράγμα ότι ο «Καλλικρατικός» δήμος ήρθε να διαλύσει 
την τοπική αυτοδιοίκηση, άσχετα το πως εφαρμόζεται, άσχετα αν το εγχείρημα είναι 
δύσκολο κι αν οι εποχές είναι δύσκολες. Η λογική και η φιλοσοφία του είναι σωστές. 
 Πρόεδρος: Πρώτα από όλα αν δέχεστε την πρόταση για να τροποποιηθεί, ή 
όπως είναι ή τίποτε, αν από το τίποτα θα καθορίσει, όπως το δήλωσε ο 



κ.Χατζηαθανασίου την ψήφο του, θα παρακαλέσω πάρα πολύ να δώσετε μια 
απάντηση, δέχεστε την πρόταση του; 
 Καμπούρογλου: Αυτό θέλω να πω, εμείς εδώ έχουμε έρθει με μια ομόφωνη 
απόφαση από τη δική μας γενική συνέλευση. Δεν μπορούμε να πάρουμε ευθύνη και 
να αλλάξουμε το οτιδήποτε οπότε εμμένουμε σε αυτό που έχουμε καταθέσει. 
 Πρόεδρος: Με πολύ σεβασμό κι εγώ επειδή εκφράζω το σώμα θα σας πω το 
εξής: Αναφέρθηκε προηγουμένως η Δήμαρχος, αν εισάγετε ένα θέμα και όπως είναι 
ως θέσφατο, ζητάτε λοιπόν να μη διαφοροποιηθεί τίποτε, όλη αυτή η ώρα που 
καταναλώθηκε δεν εξυπηρέτησε τίποτα απολύτως. Το σώμα εδώ συζητά, 
διαβουλεύεται, εκτιμά, αξιολογεί, ακούει τον Τσαβδαρίδη, ακούει τον Βοργιαζίδη, 
συνεκτιμά και διαμορφώνεται μια τελική πρόταση.  

Επιτρέψτε μου με πολύ σεβασμό που λέτε ή όπως είναι ή τίποτε ειλικρινά εγώ 
τουλάχιστον αδυνατώ να το αντιληφθώ, να το καταλάβω, γιατί εισάγεται ένα θέμα 
προς συζήτηση, ως τακτικό θέμα, μπορεί να το λέμε ψήφισμα αλλά εισάγεται ως 
τακτικό κι επομένως ό,τι ακούστηκε πήγε στο βρόντο, απλώς τότε ήταν πραγματικά 
γράμματα στον Αϊ-Βασίλη ή απόψεις για τον Αϊ-Βασίλη. Επειδή πρέπει να 
μαζευόμαστε πρώτα από όλα κι εμείς εδώ λοιπόν, το Δ.Σ. αυτήν την ακαμψία 
ειλικρινά δυσκολεύομαι να την καταλάβω. 

Τσαπαρόπουλος: Θα ψηφίσω υπέρ του ψηφίσματος των εργαζομένων με 
επιφύλαξη όμως σε ό,τι αφορά το σημείο που αναφέρεται στην άρνηση της Δημάρχου 
να αποστείλει τους πίνακες για την εφεδρεία. 

Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Τ. Χατζηαθανασίου για 
έκδοση του ψηφίσματος που κατέθεσε ο σύλλογος εκτός από το σημείο που ζητείται 
από τη Δήμαρχο να αρνηθεί να αποστείλει πίνακες για την εφεδρεία;  

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισε ο σύμβουλος Τ. Χατζηαθανασίου. 
Λευκή ψήφο έδωσαν 38 σύμβουλοι: 

Δ. Δάσκαλος, Μ. Σουμελίδης, Θ. Θεοδωρίδης, Γ. Μιχαηλίδης, Α. Λαζαρίδης, Ν. 
Τσιαμήτρος, Β. Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου, Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου, Π. 
Παυλίδης, Τ. Χατζηαθανασίου, Θ. Αγγελίνας, Λ. Πουλασουχίδης, Κ. Βοργιαζίδης, Ν. 
Μωυσιάδης, Χ. Κούτρας, Ν. Μαυροκεφαλίδης, Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου, Π. 
Τσαπαρόπουλος, Α. Καγκελίδης, Θ. Κορωνάς, Γ. Κάκαρης, Β. Παπαδόπουλος, Κ. 
Κουτσαντάς, Λ. Τσαβδαρίδης, Α. Νεστορόπουλος, Α. Γκαμπέσης, Κ. Κοστογλίδου, 
Α. Βεσυρόπουλος, Β. Γιαννουλάκης, Χ. Τσιούντας, Ε. Γουναράς, Γ. Σουμπέκας, Κ. 
Παναγιωτίδης, Δ. Γκέκα, Α. Παπαδόπουλος, Σ. Κουμτσίδης, Ι. Σοφρόνωφ, Γ. 
Μελιόπουλος. 

Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με το σχέδιο ψηφίσματος που ανάγνωσε η 
Δήμαρχος; 

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 17 σύμβουλοι: 
Δ. Δάσκαλος, Μ. Σουμελίδης, Θ. Θεοδωρίδης, Γ. Μιχαηλίδης, Α. Λαζαρίδης, Β. 
Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου, Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου, Π. Παυλίδης, Θ. 
Αγγελίνας, Λ. Πουλασουχίδης, Κ. Βοργιαζίδης, Ν. Μωυσιάδης, Ν. Μαυροκεφαλίδης, 
Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου, Α. Καγκελίδης, Θ. Κορωνάς, Β. Παπαδόπουλος.  
 Κατά της πρότασης αυτής ψήφισαν 18 σύμβουλοι: 
Ν. Τσιαμήτρος, Τ. Χατζηαθανασίου, Γ. Κάκαρης, Λ. Τσαβδαρίδης, Α. 
Νεστορόπουλος, Α. Γκαμπέσης, Κ. Κοστογλίδου, Α. Βεσυρόπουλος, Β. 
Γιαννουλάκης, Χ. Τσιούντας, Ε. Γουναράς, Γ. Σουμπέκας, Κ. Παναγιωτίδης, Δ. 
Γκέκα, Α. Παπαδόπουλος, Σ. Κουμτσίδης, Ι. Σοφρόνωφ, Γ. Μελιόπουλος. 
 Λευκή ψήφο έδωσαν οι σύμβουλοι Χ. Κούτρας, Π. Τσαπαρόπουλος, Κ. 
Κουτσαντάς. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Λ. Τσαβδαρίδη για 
έκδοση του ψηφίσματος που κατέθεσε ο σύλλογος των εργαζομένων; 

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 19 σύμβουλοι: 
Ν. Τσιαμήτρος, Τ. Χατζηαθανασίου, Π. Τσαπαρόπουλος, Γ. Κάκαρης, Λ. 
Τσαβδαρίδης, Α. Νεστορόπουλος, Α. Γκαμπέσης, Κ. Κοστογλίδου, Α. 
Βεσυρόπουλος, Β. Γιαννουλάκης, Χ. Τσιούντας, Ε. Γουναράς, Γ. Σουμπέκας, Κ. 
Παναγιωτίδης, Δ. Γκέκα, Α. Παπαδόπουλος, Σ. Κουμτσίδης, Ι. Σοφρόνωφ, Γ. 
Μελιόπουλος. 



 Κατά της πρότασης αυτής ψήφισαν 17 σύμβουλοι: 
Δ. Δάσκαλος, Μ. Σουμελίδης, Θ. Θεοδωρίδης, Γ. Μιχαηλίδης, Α. Λαζαρίδης, Β. 
Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου, Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου, Π. Παυλίδης, Θ. 
Αγγελίνας, Λ. Πουλασουχίδης, Κ. Βοργιαζίδης, Ν. Μωυσιάδης, Ν. Μαυροκεφαλίδης, 
Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου, Α. Καγκελίδης, Θ. Κορωνάς, Β. Παπαδόπουλος.  
 Λευκή ψήφο έδωσαν οι σύμβουλοι Χ. Κούτρας, Κ. Κουτσαντάς. 

Το Δ.Σ. αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το αριθ. πρωτ. 171/14-10-2011 έγγραφο του Συλλόγου Υπαλλήλων Δήμων Ν. 
Ημαθίας, με το οποίο κατατέθηκε στον Δήμο το παραπάνω σχέδιο του ψηφίσματος. 
2.- Τις προτάσεις της Δημάρχου και των δημ. συμβούλων Τ. Χατζηαθανασίου, Λ. 
Τσαβδαρίδη. 
3.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
4.- Τις διατάξεις του άρθρου 65 & 67 (παρ. 7) του Ν. 3852/2010 (Πρόγραμμα 
Καλλικράτης). 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 

Α) Εγκρίνει τη συζήτηση & λήψη απόφασης για το παραπάνω θέμα που δεν 
είναι γραμμένο στην ημερήσια διάταξη. 

Β) Εγκρίνει την έκδοση του παρακάτω ψηφίσματος: 
 
Το Δημοτικό Συμβούλιο Βέροιας, αναγνωρίζοντας ότι: 

1.- Με την εφαρμογή του Καλλικράτη προβλέπονταν η ανεξαρτησία της Τοπικής 
αυτοδιοίκησης στο να ρυθμίζει τα του οίκου της, ενέργεια που καταργείται με το 
μεσοπρόθεσμο πρόγραμμα που επιβάλλει το Μνημόνιο. 
2.- Οι ΟΤΑ υπέστησαν μείωση οικονομικών πόρων ενώ ταυτόχρονα αυξήθηκαν οι 
αρμοδιότητές τους. 
3.- Το υφιστάμενο προσωπικό δεν επαρκεί παρά την προσπάθεια που καταβάλλουν οι 
εργαζόμενοι να ανταποκριθούν στα αυξημένα τους καθήκοντα χωρίς να λαμβάνουν 
υπόψη τους ή να επηρεάζονται από τις σημαντικές περικοπές που 
πραγματοποιήθηκαν στους μισθούς τους. 
4.- Υπάρχει κατασυκοφάντηση των εργαζομένων στην Τ.Α., οι οποίοι στη μεγάλη 
πλειονότητά τους αμείβονται με χαμηλούς μισθούς. 
5.- Γίνεται προσπάθεια χειραγώγησης της κοινής γνώμης, ώστε με τη μέθοδο του 
κοινωνικού αυτοματισμού να προετοιμαστεί το έδαφος για την εργασιακή εφεδρεία 
και στους Ο.Τ.Α. 
6.- Η Ελλάδα όπως προκύπτει από απάντηση του επιτρόπου Όλι Ρεν παρουσιάζει το 
δεύτερο μικρότερο χρέος των Ο.Τ.Α. ως ποσοστό του Α.Ε.Π. από τις χώρες της Ε.Ε. 
7.- Με την εφαρμογή της μεταρρύθμισης του Καλλικράτη προωθείται η πλήρης 
διάλυση-το ξεθεμελίωμα της Τ.Α., η κατάργηση του κοινωνικού χαρακτήρα των 
παρεχόμενων υπηρεσιών από τους Ο.Τ.Α. με στόχο τη συρρίκνωση των υπηρεσιών 
και την ιδιωτικοποίηση ορισμένων από αυτές, με συνέπεια τη δραματική επιβάρυνση 
στο κόστος εξυπηρέτησης των δημοτών και κατ’ επέκταση των πολιτών. 
Δηλώνει ότι: 
 Δεν θα επιτρέψει την ιδιωτικοποίηση καμιάς υπηρεσίας της Τ.Α. 
 Θα πάρει απόφαση υπέρ της άμεσης συμβολικής κατάληψης μίας ημέρας του 

Δημαρχείου, με ταυτόχρονο προγραμματισμό συλλαλητηρίων ή άλλων 
δράσεων με πολίτες και εργαζομένους ενάντια στην καταπίεση και εξαθλίωση 
του λαού. 

Καλεί: 
 Όλους τους Ο.Τ.Α., την Π.Ο.Ε. Ο.Τ.Α. και την Κ.Ε.Δ.Ε. να δημιουργήσουν 

κοινό μέτωπο αντίδρασης κατά της εφαρμογής τόσο του μνημονίου, όσο και 
του μεσοπρόθεσμου προγράμματος στους Ο.Τ.Α., το οποίο προσπαθεί να 
στείλει στην εφεδρεία τους εργαζόμενους στην Αυτοδιοίκηση ώστε να 
ανατρέψουμε στην πράξη τα σχέδια όλων εκείνων που προωθούν τις 
απολύσεις στην Τ.Α. 



 Τη Δήμαρχο Βέροιας να μην στείλει καμία λίστα εργαζομένων για την 
εργασιακή εφεδρεία σε οποιονδήποτε φορέα, να μην δεχθεί καμία απόλυση 
εργαζόμενων και να αποστείλει πίσω οποιαδήποτε τέτοια πράξη διοίκησης. 

 Τους Δημάρχους του Νομού να πάρουν πρωτοβουλίες και να ενώσουν το λαό 
σε γροθιά ενάντια σε αυτό το σαθρό πολιτικό σύστημα, να στηρίξουν την 
προσωπικότητα των εργαζόμενων στην τοπική αυτοδιοίκηση, η οποία 
κατασυκοφαντείται εσκεμμένως από την κυβέρνηση και κάποια ΜΜΕ και να 
πάρουν καθαρή θέση απέναντί τους. 
Γ) Το παρόν ψήφισμα να κοινοποιηθεί στον Τοπικό Ημερήσιο και 

Εβδομαδιαίο Τύπο. 



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  705 / 2011 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Η ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Νικόλαος Μαυροκεφαλίδης 

 
 

Δημητρούλα Γκέκα 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Δ. Δάσκαλος  Η. Τσιαμήτρος  
Μ. Σουμελίδης  Δ. Κουλουριώτης  
Θ. Θεοδωρίδης     
Γ. Μιχαηλίδης   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Α.  Λαζαρίδης  Χ. Δουλγερίδου  
Ν.  Τσιαμήτρος  Ι. Λιάτσου  
Β. Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου  Α. Βοργιαζίδου  
Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου  Η. Μπατσαράς  
Π. Παυλίδης  Ι. Χειμώνας  
Τ. Χατζηαθανασίου  Ν. Αγγέλου  
Θ. Αγγελίνας  Μ. Τέτος  
Λ. Πουλασουχίδης     
Κ. Βοργιαζίδης     
Ν. Μωυσιάδης     
Χ. Κούτρας     
Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου     
Π. Τσαπαρόπουλος     
Α. Καγκελίδης     
Θ. Κορωνάς     
Γ. Κάκαρης     
Β. Παπαδόπουλος     
Κ. Κουτσαντάς     
Λ. Τσαβδαρίδης     
Α.  Νεστορόπουλος     
Α. Γκαμπέσης     
Κ. Κοστογλίδου     
Α. Βεσυρόπουλος     
Β. Γιαννουλάκης     
Χ. Τσιούντας     
Ε. Γουναράς     
Γ. Σουμπέκας  

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  15-11-2011 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ 
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

Κ. Παναγιωτίδης 
Α. Παπαδόπουλος 
Σ.  Κουμτσίδης 
Ι. Σοφρόνωφ-Ταμπάκη 
Γ. Μελιόπουλος 

 
  
 


